
AVELSAN, askeri
operasyonlarda
hem ekip içi hem

de çevresel durumsal farkın-
dalığın artırılması amacıyla
giyilebilir çeşitli alt sistem-
lerden oluşturduğu "dijital
asker" CENGAVER'i güvenlik
güçlerinin kullanımına sun-
maya hazırlanıyor. HAVEL-
SAN Modelleme ve Sensör
Teknolojileri Takım Lideri
Çağlar Akman, yaptığı açık-
lamada, "dijital birlik" kon-
septi üzerine HAVELSAN'ın
uzun süredir çalıştığını söy-
ledi. "Dijital askerin" dijital
birliğin bir bileşeni olarak en
uçta, geleneksel askerin tek-
nolojiyle harmanlanarak daha
yüksek yeteneklere, daha et-
kin bir teknolojik yetkinliğe
ulaşmasını sağladığını ifade
eden Akman, Geleceğin As-
keri 2024 etkinliğinde yap-
tıkları gösterimle bu yetkinliği
anlattıklarını belirtti.

Hem sivil hem de askeri
kullanım konseptiyle geliştir-
dikleri sistemin itfaiye, polis

ve sağlık ekiplerine yönelik
de çözüm sağladığını söyleyen
Akman, donanım ve yazılım-
ları daha da güçlendirerek
askeri ihtiyaçları karşılayacak
şekilde bir çözüme imza at-
tıklarını belirtti. Bu sistemle
hem sahadaki aktif operas-

yonda olan askere hem de
operasyonu yöneten uzaktaki
komutana durumsal farkın-
dalık sağlandığını anlatan Ak-
man, "Olabildiğince sade şe-
kilde algılayıcı veya donanım-
lar kullandık. Çünkü sahada
operasyon halinde olan as-

kerin üzerine onlarca giyilebilir
sensör takılması onun hare-
ketliliğini azaltmaktadır.’ dedi.

Sistemin prototipinin hazır
ve operasyon ortamında de-
nenmiş düzeyde olduğuna
işaret eden Akman, şu değer-
lendirmelerde bulundu:

"Ürünleşme için son kullanı-
cılarla bir masaya oturup, ih-
tiyaçları çok net belirleyip, bu
ihtiyaca göre şekillendirmemiz
lazım. Tek bir saatten bütün
bu sistemin birleşmesinden
bahsediyoruz. Bu kola, ayak
bileğine, kaska, omuza takı-
lıyor olabilir. Ölçmek istedi-
ğimiz tüm bilgileri aktarıyoruz.
Biz mühendislik olarak hazırız.
En kısa zamanda da bir araya
geleceğimizi görüyorum."

Çağlar Akman, dünyada
bu alanda çeşitli çalışmalar
bulunduğuna değinerek, şöyle
devam etti: "Bu alanda dün-
yayla yarışabilir durumda ol-
duğumuzu, hatta çeşitli önde
gelen araştırma kurumları ve
büyük kuruluşlarla ultra geniş
band teknolojisi, göreli ko-
numlandırma, iç ortamda ke-
sintisiz konumlandırma ve
sağlık bilgilerinden türetilmiş
durumsal farkındalık bilgileri
konusunda kafa kafaya ve ba-
zılarında da önde olduğumuzu
gönül rahatlığıyla söyleyebi-
lirim." lANKARA-AA

İstanbul Emniyet Müdürlüğü
Mali Suçlarla Mücadele Şube
Müdürlüğü ekipleri, İstanbul
Cumhuriyet Başsavcılığının
koordinesinde "parada sah-
tecilik ve resmi belgede sah-
tecilik" suçlarının önlenmesi
ve şüphelilerin yakalanma-
sına yönelik çalışma yaptı.
İstanbul’da 3 milyon 600 bin
Euro sahte para ele geçirildi
Emniyet ekipleri, sosyal med-
ya platformlarında ve ulusal
medyada çıkan sahte dövizin
piyasada dolaştığı haberleri
doğrultusunda yapılan saha
çalışmaları, sistem kapalı kay-

nak araştırmaları neticesinde
Fatih ve Zeytinburnu ilçele-
rinde sahte para basımı ya-
pıldığına dair bilgiler elde
etti.  Operasyonda 3 bin adet
üzerinde 100 ibaresi bulunan
filigransız sahte banknot, bin
500 adet üzerinde 100 ibaresi
ve Euro banknotunun filigranı
bulunan sahte banknot, üze-
rinde Euro filigranı bulunan
şeffaf ve mat kalıplar, mor
ışıklar, basım makinaları ile
özel ve devlet kurumlarına
ait bankaların amblemi bu-
lunan çek yapraklarına el ko-
nuldu. lİSTANBUL-İHA

FİYATI: 4 TL

Adalet Bakanı Yılmaz
Tunç, TBMM Plan ve
Bütçe Komisyonun-
da, Adalet Bakanlı-
ğının 2025 yılı büt-
çesine ilişkin sunum
yaptı. Bakan Tunç,
adaletin tesis edilme-
diği bir düzende hak
ve özgürlüklerin ko-
runmasının mümkün
olmadığını söyledi.

Adalet Bakanı Tunç,
"Zorunlu e-Tebligat
sistemine geçilen
2019'dan bu yana,
13 milyar 424 milyon
684 bin 406 lira ta-
sarruf sağladık. Böy-
lece 147 bin 316 ağaç
kesilmekten kurtarı-
larak 8 bin 666 ton
kağıt tasarruf edildi"
dedi. » Sayfa 7’de

Hazine ve Maliye Ba-
kanı Mehmet Şim-
şek, dolandırıcılık ile
yasa dışı bahis ve
kumar suçlarıyla
mücadelenin ilgili
tüm kurumlarla eş-
güdüm halinde kökü
kazınana kadar sür-
dürüleceğini söyledi.
Hazine ve Maliye Ba-

kanı Mehmet Şim-
şek, toplantıda alı-
nan kararlara ilişkin
yaptığı değerlendir-
mede, eylem plan-
larına tam uyumun
sağlaması amacıyla
düzenli izleme ve ra-
porlama süreçleri
oluşturulacağını be-
lirtti. » Sayfa 6’da

AK Parti Genel Başkan
Yardımcısı Hayati Ya-
zıcı, "İç cephemizi tah-
kim edecek, Türki-
ye'mizi ve milletimizi
tarihin öznesi yapacak
atılımlar için yeni bir
'toplumsal sözleşme'
yapmaya kararlıyız."
dedi. "Yeni Anayasa
Çalıştayı" başlamadan
önce basın toplantısı
yapan Yazıcı, ilk çalış-

tayı 9 Ekim'de anayasa
hukuku, hukuk felse-
fesi, siyaset bilimi, sos-
yoloji ve kamu yöne-
timi gibi alanlarda uz-
man akademisyenlerin
katılımıyla yaptıklarını
anımsattı. Yazıcı, ça-
lıştaya ilişkin bir rapor
hazırlayarak, Cumhur-
başkanı Recep Tayyip
Erdoğan'a sunduklarını
söyledi. » Sayfa 7’de
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Göğüs Hastalıkları Uzmanı
Prof. Dr. Merih Kalama-
noğlu Balcı, doğru bilinen
yanlışları anlattı. Çama-
şırların kalorifer petekleri

üzerinde kurutulmaması
gerektiğini söyleyen Bal-
cı, hava nemlendirici ci-
hazlarla ilgili de uyarıda
bulundu. » Sayfa 2’de 

SALT, İstanbul'un buram bu-
ram tarih kokan semti Ka-
raköy'de tramvaydan
inince kolaylıkla
ulaşılabilinen
Galata bölge-
sinde bulun-
maktadır. Eski
Osmanlı Ban-
kası  Genel Mü-
dürlüğü binası-

nın dönüştürülmesiyle, ca-
fesi sergi binası ile kamu

hizmetinde, kâr amacı güt-
meyen bir kuruluştur.

1999'a kadar banka
binası olan yapı
,2011'de kültür
kurumu binası
olarak yeniden ya-

şayan bir mekana
dönüştürülmüştür.

» Sayfa
 3’te

İLHAN PALUT: Hermaç son derece zor Tarihin merkezinde yaşayan modern bir
kültürün dönüşümü: SALT GALATA

KAMU İHALE İLANLARINI www.ittifakgazetesi.com ADRESİNDEN TAKİP EDEBİLİRSİNİZ

Trendyol Süper Lig'in 14. haftasında 1
Aralık Pazar günü Bellona Kayserispor'u
ağırlayacak Çaykur Rizespor'da teknik
direktör İlhan Palut, her maçın son de-
rece zor olduğunu söyledi. » Sayfa 11’de

HAVVA İNCECİK’İN HABERİ 12’DE

H

AK Parti’den STK'lerle ikinci
“yeni anayasa” çalıştayı

Yasa dışı bahis ve dolandırıcılık
suçlarıyla topyekun mücadele

Lastik Sanayicileri ve
İthalatçıları Derneği
Genel Sekreteri Erdal
Kurt, lastiğin hem yola
hem de hayata bağ-
ladığını belirterek,

araç üreticilerinin las-
tiği "can güvenliğini
en yüksek derecede
ilgilendiren ürün" ola-
rak kabul ettiğini bil-
dirdi. » Sayfa 3’te 

Kış lastiği kullanımı trafiğin güvenli
ve akıcı olmasına katkı sağlıyorKalorifer peteklerine çamaşır

asmak, hastalıkları tetikliyor

Dijital asker göreve hazır!
HAVELSAN, askeri operasyon gerçekleştiren ekiplerin hem ekip içi hem de çevre-
sel durumsal farkındalıklarının artırılması amacıyla giyilebilir çeşitli alt sistem-
lerden oluşturduğu "dijital asker" CENGAVER'i sahaya çıkmaya hazır hale getirdi.

Hac ek kayıt
başvuruları
bugün sona
eriyor

www.ittifakgazetesi.com

Bakan Tunç: e-Tebligat ile 147 bin
316 ağaç kesilmekten kurtarıldı

Türkiye ve Pakistan dostluğu “tankla” güçlendi

» Sayfa 5’te

Ben, Klavye Şövalyesiyim. Gör-
evim, etkili, çarpıcı, çoğu zaman
doğru ve kaynağı sağlam söz-
cüklerin gücünü kullanarak in-
ternet diyarını aydınlatmak. Tabi
buna aydınlatmak denirse! 

ABDÜLAZİZ İKİCEVİZ » 8’de

“Cik, cik, cik… Mee, meee,
meee ve Sosyal Medya”

İstanbul’da 3 milyon 600 bin Euro sahte para ele geçirildi
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Yeni yönetmelik gereksiz
ilaç kullanımını
önlemeyi hedefliyor
Denizli İl Sağlık Müdürü
Uz. Dr. Berna Öztürk, Sağlık
Bakanlığı tarafından yürür-
lüğe giren yeni ‘Aile Hekim-
liği Sözleşme ve Ödeme Yö-
netmeliğinde Değişiklik Ya-
pılmasına Dair Yönetmelik’
hakkında açıklamalarda bu-
lundu. Yönetmelikle gerek-
siz ilaç kullanımını önleme-
nin hedeflendiğini belirten
Uz. Dr. Öztürk, "Vatandaş-
larımızda özellikle şu alış-
kanlığı kazandırmak istiyo-
ruz; sağlıkla alakalı herhangi
bir endişeleri olduğunda
akıllarına ilk olarak aile he-
kimlerimizin gelmesi ve aile
hekimlerimize güvenle baş-
vurmalarını istiyoruz ” dedi.
Yeni Yönetmeliğin Türki-
ye’de sağlık hizmetlerinin
kalitesini artırmak eş gü-
dümlü olarak vatandaş
ile çalışan memnu-
niyetini arttırmak
amacıyla yürür-
lüğe girdiğini
belirten İl
Sağlık Müdü-
rü Uz. Dr.
Berna Öz-
türk, yönet-
melikle hangi
yenilikler ya-
pıldığı, bunların
sağlık hizmetle-
rine nasıl yansıya-
cağı konusunda bilgi
verdi. Denizli’de 1. basamak
sağlık hizmetlerinde 132
Aile Sağlığı Merkezi’nde 356
Aile Hekimi ve aile sağlığı
çalışanları ile hizmet veril-

diğini ve Denizli’de aile he-
kimi birimi başına düşen
nüfus ortalamasının 2 bin
976 olduğunu belirten De-
nizli İl Sağlık Müdürü Uz.
Dr. Berna Öztürk, “Deniz-
li’mizde 1. basamak sağlık
hizmetlerinde 132 Aile Sağ-
lığı Merkezimizde 356 Aile
Hekimimiz ve aile sağlığı
çalışanlarımız ile hizmet ve-
riyoruz. Aile Sağlığı Mer-
kezlerimizde tanı ve tedavi
edici sağlık hizmetleri ile
birlikte, vatandaşlarımıza
sağlık danışmanlığı, aile
planlaması ve koruyucu sağ-
lık hizmetlerini yürütmek-
teyiz. Eski Yönetmeliğimiz,
bir aile hekimimize 4000’e
kadar nüfusun kayıtlı ola-
bilmesine izin veriyordu.
Yeni yönetmelikle bu nüfus

3500’e düşürüldü. Yani
artık 3500 nüfusu

olan bir aile he-
kimine vatan-
daşlarımız ka-
yıt olamaya-
caklar. Böyle-
likle vatan-
daşlarımıza
daha fazla
vakit ayrılabil-

mesi bu saye-
de aile hekim-

lerimizin asli gö-
revlerinden olan

koruyucu sağlık hiz-
metinin daha etkin sunula-
bilmesi vatandaş ve çalışan
memnuniyetinin arttırılması
hedeflenmektedir.” diye ko-
nuştu. lDENİZLİ-İHA

Kar yemek ve kar suyu
tüketmek tehlike saçıyor
Çocuk Sağlığı ve Hastalıkları Uz-
manı Dr. Tuğçe Uçar, çocukların
bağışıklık sisteminin hassas ol-
duğunu vurgulayarak, kar ye-
menin çeşitli enfeksiyonlara ve
sağlık sorunlarına yol açabilece-
ğini belirtti. Karla oynamak ço-
cuklar için keyifli bir aktivite
olsa da, uzmanlar kar tüketiminin
ciddi sağlık riskleri taşıdığı ko-
nusunda ebeveynleri uyardı. Si-
vas Medicana Hastanesinde gö-
revli Çocuk Sağlığı ve Hastalıkları
Uzmanı Dr. Tuğçe Uçar, karla
oynamak kadar karı yemenin de
birçok tehlikesinin olduğunu söy-
leyerek, "Karın üzerinde biriken
bu kirleticiler, ağır metaller, kim-
yasal maddeler ve diğer zararlı
bileşikler, çocuklar için ciddi
sağlık tehlikeleri oluşturabilir"
dedi. Karın göründüğü kadar te-
miz olmadığını söyleyen Dr. Uçar,
“Karla oynamak çocuklar için
eğlenceli bir aktivite olsa da tü-
ketilmesi kesinlikle tavsiye edil-
mez. Kar, görünüşte temiz ve
doğal bir madde gibi dursa da
çeşitli sağlık riskleri taşıyabilir.
Amerikan Pediatri Akademisi,
çocukların kar yememesi gerek-
tiğini açıkça belirtmektedir. Ço-
cukların bağışıklık sistemi yetiş-

kinlere kıyasla daha hassas ol-
duğundan bu tür riskler onlar
üzerinde daha ciddi etkiler oluş-
turabilir” dedi. Dr. Uçar, kar ye-
menin zehirlenmelere veya so-
lunum yolu hastalıklarına neden
olabileceğine değinerek, “Kar,
özellikle şehirlerdeki sanayi atık-
ları ve egzoz gazları gibi çevresel
kirleticilerle temas edebilir. Karın
üzerinde biriken bu kirleticiler,
ağır metaller, kimyasal maddeler
ve diğer zararlı bileşikler, çocuklar
için ciddi sağlık tehlikeleri oluş-
turabilir. Karın bu tür kirleticilerle
kontamine olması ve bu kirleti-
cilerin sindirim sistemi yoluyla
vücuda girmesi mide-bağırsak
enfeksiyonlarına, zehirlenmelere
veya solunum yolu hastalıklarına
neden olabilir. Kar, yalnızca çev-
resel kirleticiler barındırmakla
kalmaz, aynı zamanda mikroor-
ganizmalar için bir taşıyıcı görevi
görebilir. Özellikle kirli bölgelerde,
karın üzerinde hayvan dışkısı,
çeşitli bakteriler veya virüsler
bulunabilir. Bu tür patojenler,
çocuklarda kar tüketimi sonrası
mide bulantısı, kusma, ishal şi-
kayetlerine veya daha ciddi en-
feksiyonlara yol açabilir” şeklinde
konuştu.  lSİVAS-İHA

Tıp ve mühendislik öğrencisi iki kardeşin
projesiyle dijital kadavra üretiliyor
Üsküdar Üniversitesi tıp fakültesi
öğrencisi Mustafa Şanverdi ile kar-
deşi bilgisayar mühendisliği öğ-
rencisi Emre Kaan Şanverdi, 3 bo-
yutlu (3D) yazıcı ve sanal gerçeklik
(VR) gözlüğü kullanarak dijital
kadavra üretimine başladı. Türki-
ye'de on binlerce doktor adayının
eğitim gördüğü tıp fakültelerinde
beden bağışının az olması nede-
niyle, anatominin ana eğitim ma-
teryali olan kadavra temininde so-
run yaşanıyor. Bu durum kadavra
ithaline de sebep oluyor. Üsküdar
Üniversitesi Tıp Fakültesi 6. sınıf
öğrencisi intern doktor Mustafa
Şanverdi ile kardeşi bilgisayar mü-
hendisliği öğrencisi Emre Kaan
Şanverdi, insan organlarını 3 bo-
yutlu şekilde tarayıp VR gözlüklere
uygun hale getiren proje geliştirdi.
İki kardeş, kadavra ihtiyacını azalt-
mak için 3D yazıcı ve VR gözlüğün
kullanıldığı dijital kadavra üretti.
Bu çalışmada organlar yazıcı sa-
yesinde 3 boyutlu şekilde basılıyor,
daha sonra birebir şekil, boyut ve
rengiyle taranarak VR gözlüğe
yükleniyor. Bu sayede tıp öğren-
cileri organlara fiziksel dokunma
hissi yaşarken, görsel zekasını da

kullanarak anatomi eğitimi alıyor.
Şanverdi kardeşlerin sanal anatomi
ve cerrahi simülasyon çalışması,
maliyet olarak ithal edilen bir ka-
davranın 20'de 1'ine denk geliyor.
TEKNOFEST ve WISH'te derece,
TÜBİTAK ve Kalkınma Ajansından
destek aldılar TEKNOFEST 2023'te
Eğitim Teknolojileri Yarışması fi-
nalisti olan üniversiteli kardeşler,
13-14 Kasım'da Doha'da 7'ncisi
düzenlenen Sağlık İçin Dünya İno-
vasyon Zirvesinde (WISH) ilk 7
proje arasına girdi. TÜBİTAK ve
Kalkınma Ajansı da projeye, yüz-
de 3 hisseyle ortak olarak destek
sağladı. Şanverdi, "İki sene önce
bir tekstil firmasında VR gözlükle
defile firması vardı ve orada
dijital üç boyutlu bir defile yapı-
lıyordu. Ben ve kardeşim o defi-
leye katılmıştık, VR gözlüğün
içerisinde, tıpçı olarak malum
organları ve anatomik yapıları
düşündük, fikir oradan başladı."
dedi. Pandemi döneminde ka-
davra temin etmekte sıkıntı ya-
şandığını ve kadavra ithalinin
gündeme geldiğini hatırlatan Şan-
verdi, bu soruna çözüm bulmak iste-
diklerini ifade etti. lİSTANBUL-AA

üm yurtta kış,
kendini iyice his-
settirmeye başla-

dı. Havaların iyice soğumasıyla
konut ve iş yerleri gibi birçok
yerde kaloriferler de devreye
girdi. Ancak kalorifer kullanı-
mı, bulunduğu ortamda nem
oranını düşürmesi ve havayı
kurutması nedeniyle sağlık açı-
sından bazı olumsuzluklara
neden olabiliyor. Bahçeşehir
Üniversitesi Tıp Fakültesi Gö-
ğüs Hastalıkları Anabilim Dalı
Başkanı Prof. Dr. Merih Kala-
manoğlu Balcı, bu olumsuz-
lukları şöyle anlattı:

“Kalorifer yaşam
konforumuzu artırı-
yor ancak bazı
olumsuz etkileri
de var. Bunlardan
kaçınmak gerekir.
Bunlardan birin-
cisi kuru hava:
Yüksek sıcaklıklar,
ortamın nem ora-
nını düşürüyor ve
havanın kurumasına
neden oluyor. Bu da
burun mukozamızın, göz-
lerimizin ve tüm hava yolları-
mızın kurumasına neden olu-
yor. Fizyolojik olarak solunum
yollarında bir mukus üretimi
var ve bu dış ortamlardaki za-
rarlı partiküllerin temizlenmesi
için çok önemli. Ancak nem
oranı düşük olduğu zaman bu
çalışma sistemi bozuluyor. Do-
layısıyla hava yollarında da-
ralmaya neden oluyor ve aler-
jik riniti olan kişilerin şikayet-
leri artıyor. Hava yollarının
daralması astım, KOAH gibi
hastalığı olan kişilerde solu-

num şikayet-
lerinin art-
masına ne-
den oluyor.

Boğazda gıcık
hissi, sürekli ök-

sürme, nefes dar-
lığı gibi şikayetleri

arıtabiliyor. Kaloriferli or-
tamlar, alerjenlerin ortamda
birikmesi ve alerjenler ile po-
lenlerin havada kalması ne-
deniyle daha fazla alerjen ma-
ruziyetine neden oluyor.”
“Nemlendirici
cihazlar ya da su dolu
kaplar kullanın”

“Kaloriferli ortam ısısının
gün içerisinde 20-22 derece
arasında olması gerekiyor.
Bunu bir termostat ya da ısı
ölçerle takip etmek gerekir.

Gece uyku sırasında ise 18 de-
rece daha kaliteli bir uyku sağ-
lar. Vücut daha rahat dinlenir
ve hava yollarımızın kuruma-
sına engel olur” diyen Prof.
Dr. Balcı, ortamı nemli tutmak
için yapılması gerekenleri an-
lattı. Kalamanoğlu Balcı, “Eğer
ortamdaki hava kuruysa nem
ölçerlerle yüzde 40-60 arası
olacak şekilde nem oranının
dengelenmesi gerekir. Bunu
yapmak için neler yapabiliriz?
Örneğin kalorifer peteklerine
su dolu kaplar asılabilir. Orta-
ma bir kap içerisinde temiz
su konularak nem dengesi sağ-
lanabilir. Bunlar yetersiz olu-
yorsa nemlendirici cihazlar
kullanılır, faydası da olur. An-
cak dikkatli kullanmak lazım.
Bu cihazların günlük temiz-
liklerinin yapılması lazım. Filtre

temizlikleri ve bakımları ya-
pılmazsa bir takım küf ve bak-
terilerin artışına neden olur.
Bu da ortama küf ve bakteri
yayılmasına sebep olarak so-
lunum şikayetlerini artırabilir”
dedi. Prof. Dr. Merih Kalama-
noğlu Balcı, hem su dolu kap-
lara hem de nemlendirme ci-
hazlarına ortama güzel bir
koku yayması için konulan
ürünlerin de kesinlikle kulla-
nılmaması gerektiğinin altını
çizerek, “Çünkü kimyasal mad-
deler daha fazla irritasyona
neden oluyor” dedi.
“Kullanılan
kokular, solunum
yollarını etkiliyor”

En çok yapılan yanlışlardan
birinin de kalorifer petekleri-
nin üzerine kurutma amaçlı

çamaşır asılması olduğunu
belirten Prof. Dr. Kalamanoğlu
Balcı, “Doğru bilinen bir yanlış
da peteklerin üstüne su kabı
değil de çamaşır asılması. O
çamaşırın içerisindeki deterjan
ve kimyasalların kururken or-
tama yaydıkları koku, hava
kalitesini bozar. Bu açıdan
dikkat etmek gerekiyor. Keskin
kokular, toz, solunum yolu
hassasiyeti olan kişilerin şi-
kayetlerini artırıp tetikleyici
faktörlerdir. Bu nedenle bun-
lardan uzak durmak için her-
hangi bir nemlendiricinin içe-
risine koku etkisi olabilecek
maddeleri eklememek gerekir.
Kalorifer peteklerinin üstünde
ya da oda içerisinde de ça-
maşır kurutmamak gerekir”
ifadelerini kullandı.
“Kaloriferli ortamı
düzenli olarak
havalandırın”

Kaloriferli ortamların düzenli
havalandırılmasının da öne-
mine dikkat çeken Prof. Dr.
Merih Kalamanoğlu Balcı,
“Konforumuzun artması nede-
niyle kaloriferli ortamlarda
uzun süre zaman geçiriyoruz.
Ortam düzenli olarak yeterince
havalandırılmazsa bakteri, virüs
gibi enfeksiyonların daha fazla
yayılmasına, dolayısıyla kış ay-
larında solunum sistemi en-
feksiyonlarının daha fazla ol-
masına neden oluyor. Buna
dikkat etmek gerekir. Ortamın,
toz ve alerjenlerin düzenli te-
mizlenmesi, kullanılan cihaz-
ların filtrelerinin ve günlük ba-
kımlarının yapılması çok fayda
sağlar” dedi. lİSTANBUL-İHA

T
Uzmanı uyardı:
‘Çocuklara haftada
iki kez balık yedirin’
Soğuk kış aylarının başlamasıyla
birlikte çocuklarda hastalık riski
artarken, uzmanlar bu dönemde
bağışıklık sistemini güçlendirmek
için doğru beslenmenin önemine
dikkat çekiyor. Çocuk Hastalık-
ları Uzmanı Dr. Özge Yurtseven,
özellikle haftada en az iki kez
balık tüketiminin bağışıklık sis-
temini desteklediğini belirtti.
Kış mevsiminin başlamasıyla bir-
likte çocuklarda hastalık semp-
tomlarında artış gözlemleniyor.
Düzce Atatürk Devlet Hastanesi
Çocuk Hastalıkları Uzmanı Dr.
Özge Yurtseven, ailelere uyarı-
larda bulunarak, çocukların sağ-
lık kontrollerinin ihmal edilme-
mesi gerektiğini söyledi. Yurt-
seven, "Her çocuğun yılda bir
kez çocuk hekimi tarafından
muayene edilmesi, boy ve kilo
ölçümlerinin yapılması, kan ve
vitamin seviyelerinin kontrol
edilmesi gerekiyor. Özellikle kış
aylarında aileler, bağışıklığı güç-
lendirmek amacıyla çocuklarına
vitamin takviyeleri vermek isti-
yor. Ancak, çocukların vitamin
düzeyi yeterliyse ekstra takvi-
yelere gerek yok" dedi.
"Haftada en az iki kez
balık tüketmeli"

18 yaşına kadar çocuklara D
vitamini takviyesi önerdiklerini
ifade eden Dr. Özge Yurtseven,
"Eğer çocuk balık yemiyorsa, haf-
tada en az iki kez balık tüketimi
ile omega-3 takviyesi sağlanmalı.
Diğer vitaminler ise ancak doktor
önerisi ile kullanılmalıdır" diye
konuştu. lDÜZCE-İHA

Kalorifer peteklerine çamaşır
asmak, hastalıkları tetikliyor
Kışın konforlu bir ısınma imkanı sunan kalorifer sistemi, sağladığı bu konforun yanında bazı dezavantajları da
barındırıyor. Kaloriferlerin havayı kurutarak bazı solunum yolu rahatsızlıklarını artırdığını belirten Göğüs Hasta-
lıkları Uzmanı Prof. Dr. Merih Kalamanoğlu Balcı, doğru bilinen yanlışları anlattı. Çamaşırların kalorifer petekleri
üzerinde kurutulmaması gerektiğini söyleyen Balcı, hava nemlendirici cihazlarla ilgili de uyarıda bulundu.

FO
T
O

Ğ
R

A
F:

 A
A

FO
T
O

Ğ
R

A
F:

 İ
H

A

FO
T
O

Ğ
R

A
FL

A
R

: 
İH

A

29İTTİFAK02.qxp_Layout 1  28.11.2024  15:06  Page 1



3CUMA
29 KASIM 2024Güncelİttifak

2025 haccı kesin kayıt sü-
recinde boş kalan konten-
janlar için yapılacak ek baş-
vurular bugün sona erecek.
Diyanet İşleri Başkanlığı
Hac ve Umre Hizmetleri
Genel Müdürlüğünün in-
ternet sayfasında yer alan
bilgiye göre, noter huzu-

runda gerçekleştirilen hac
kurası sonucunda kesin ka-
yıt hakkı elde eden hacı
adaylarından boş kalan
kontenjanlar için ek kayıt
süresi yarın bitecek. Ek ka-
yıt sırası gelen hacı adayları
21 Kasım itibarıyla erişime
açılan işlemleri yarına ka-

dar e-Devlet üzerinden ya-
pabilecek. Hac kesin kayıt
işlemlerine ilişkin detaylı
bilgi il ve ilçe müftülükleri
ile Hac ve Umre Hizmetleri
Genel Müdürlüğünün 0
(850) 260 13 13 numaralı
çağrı merkezinden alınabi-
lecek. lANKARA-AAİstanbul’da sahte

içkiden ölenlerin
sayısı 3’e yükseldi

ış aylarında hava
sıcaklıklarının düş-
mesi ve yol koşul-

larının zorlaşması trafikte gü-
venliği öncelikli hale getirirken,
özellikle kar, buzlanma ve yağ-
murun etkili olduğu bu dönem-
lerde kış lastiklerinin kullanımı
hayati bir önem taşıyor. Bu ne-
denle doğru lastik kullanımıyla
ilgili bilinçlendirme çalışmaları
hem sürücülerin hem de diğer
yol kullanıcılarının can ve mal
güvenliği için büyük önem arz
ediyor. Konuya ilişkin, AA mu-
habirinin sorularını yanıtlayan
Kurt, kış lastiği farkındalığı için
bakanlık ve Emniyet Genel Mü-
dürlüğü ile işbirliklerinin sürdü-
ğünü söyledi. Bu konuda bilin-
çlendirme çalışmaları yaptıklarını
ve trafik denetim ekiplerinde gö-
rev alan trafik polislerine lastik
konusunda eğitimler verdiklerini
anlatan Kurt, "81 ilde trafik de-
netim ekiplerinin lastik kontrol-
lerini yapması için gerekli ma-
teryalleri tedarik ediyoruz, bro-
şürler dağıtıyoruz ve kamu spot-
ları yapıyoruz. Eğitim uzmanla-
rımızla kısa bilgilendirici filmler
çektik ve sosyal kanallarımızda
yayınlıyoruz, buradan gelen so-
rulara yanıt veriyoruz. Trafikle
ilgili bir bilgi ve referans kaynağı
oluşturmak amacıyla değerli aka-
demisyenlerimizin katkılarıyla
Güvenli Trafik kitabı hazırladık,
ilgili tüm paydaşlara dağıttık.
Araç sahipleri lastikle ilgili merak

ettikleri tüm bilgiler için web si-
temizi veya sosyal mecralarımızı
takip ederek, bizlere ulaşarak so-
rular soruyorlar." diye konuştu.
"Doğru lastik,
aracınıza, sürüş
ihtiyaçlarınıza ve
mevsimine uygun
lastik olmalı"

LASİD Genel Sekreteri Kurt,
lastiğin, araç kullanıcısını ve aracı
hem yola hem de hayata bağla-
dığının altını çizerek, araç üreti-
cilerinin lastiği bu nedenle "can
güvenliğini en yüksek derecede
ilgilendiren ürün" olarak kabul
ettiğini dile getirdi. Aracı yola
ve insanları hayata bağlayanın
sadece "lastiğin yola bastığı alan"
kadar olduğunu belirten Kurt,

şöyle devam etti: "Bu alanı doğru
kullanmazsanız, kendi hayatınızı,
araçtaki yolcuların hayatını ve
aracınızı büyük tehlikeye atmış
olursunuz. Bu yüzden altını çiz-
diğimiz konu 'doğru lastik'tir, las-
tiğin doğru kullanımının önemine
işaret ediyoruz. Doğru lastik,
aracınıza, sürüş ihtiyaçlarınıza
ve mevsimine uygun lastik ol-
malıdır. Kış koşulları denince ya-
ğışlı havaları, gizli buzlanmaları,
ıslak zemini, karlı zemini kapsar.
Kış lastikleri, özel tasarımı ve bi-
leşimi sayesinde kış koşullarına
uygun lastiklerdir. Hava ve yol
şartlarından kaynaklanabilecek
olası risklere karşı ortak trafiğin
güvenli ve akıcı olmasına katkı
sağlar. Yoğun yağışlarda kış lastiği
kullanmayan araçların, yolda ka-

larak veya kaza yaparak, trafiği
olumsuz etkilediğini, başka ka-
zalara da sebebiyet verdiğini ör-
nekleriyle yaşıyoruz. Trafiğe çıkan
ticari olsun olmasın tüm araçlarda
kış lastiği takılı olmasını öneri-
yoruz. Lastik alırken araç üreti-
cisinin önerdiği ebatlarda kış las-
tiğini seçmeye dikkat etmeliler."

Kurt, bilinçli bir araç sahibinin
trafiğe çıkmadan önce nasıl dü-
zenli olarak araç bakımlarını, ru-
tin kontrollerini aksatmadan yap-
tırıyorsa, bulunduğu bölgenin
iklim ve hava şartlarını dikkate
alarak daha güvenli bir sürüş
için kış lastiği kullanmanın da
bu bilincin bir parçası olması ge-
rektiğine vurgu yaptı. Vatandaş
ister istemez "Çok pahalı, lastik
mi değiştireceğim" diye kış lasti-
ğini sorguladığını ifade eden
Kurt, "Oysa fiyatı sorgulamak
yerine, sakince bakmalı, hayatı-
mızdan daha değerli bir şey ol-
madığını fark etmeliyiz. Ortak
trafik için hepimiz sorumluluk
alarak tedbirli olursak, trafikteki
herkesin can sağlığını koruyan
akıcı ve güvenli bir trafiği de
hep birlikte sağlamış oluruz. Tra-
fiğe çıkan herkese kar yağmasını
beklemeden, hava ve yol koşul-
larıyla bulundukları bölgenin va-
lilik duyurularını takiben kış las-

tiklerini takmalarını öneriyoruz.
Sürücü olmayanlar ise bindikleri
araçların, servislerin bu kurala
uyup uymadığını mutlaka kontrol
etmeliler." şeklinde konuştu.
"Kış lastiği konusunda
toplumda yaygın bir
bilinç oluştu"

Kurt, kış lastiği konusunda
son yıllarda çok yol kat ettiklerini
ve toplumda yaygın bir bilinç
oluştuğunu söyledi. Ticari olma-
yan araç sürücülerinin de kış
lastiği uygulamasına uyum gös-
terdiklerini anlatan Kurt, konuş-
masını şöyle tamamladı: "Özel-
likle büyükşehirlerde ve karın
kendini yoğun hissettirdiği böl-
gelerde kış lastiği kullanımına
daha sık rastlıyoruz. Küresel ısın-
ma nedeniyle iklimde yaşadığımız
dengesizlikler, ani ısı değişiklikleri
kar yağsın yağmasın her durum-
da kış koşullarına hazırlıklı ol-
mamız gerektiğini bize gösteriyor.
Bu konuda bir farkındalık var,
sürücüler 1 Aralık'tan önce karın
yağmasını beklemeden kış lasti-
ğine geçiyor. Doğru olan da bu.
Cezalardan kaçmak, zorunluluk-
lara uymak için değil bu bilinç
farkındalığıyla doğru lastiği kul-
lanmalıyız. Toplumda bu yöndeki
farkındalığın artışına bağlı bir
trend gözlemlediğimizi söyleye-
bilirim. Örneğin İzmir'de bu kış
küresel ısınmaya bağlı olarak kış
lastiği uygulaması yok gibi gö-
rünüyor." lİSTANBUL-AA

K

FO
T
O

Ğ
R

A
F:

 A
A

Savunma sanayisinde tüm alt
sistemlerin yerlileştirilmesi hedefleniyor
Sanayi ve Teknoloji Bakanı Kacır,
savunma sanayisinde tüm alt sis-
temlerde yerlileşme hamlelerini
hızlandırmak istediklerini belirterek,
"Hiçbir alanda dışa bağımlılık unsuru
kalmaması, Milli Teknoloji Hamlesi
hedeflerimiz için çok değerli." dedi.
Sanayi ve Teknoloji Bakanı Mehmet
Fatih Kacır, Konya Sanayi Odasının
50. kuruluş yıl dönümü etkinliğine
katılmak üzere geldiği kentte TÜ-
MOSAN'ın fabrikasını ziyaret etti.
Burada yetkililerden üretim ve AR-
GE faaliyetleri hakkında bilgi alan
Kacır, TÜMOSAN'ın savunma sa-
nayisine yönelik yatırımlarını ye-
rinde inceledi. Fabrikada üretilen
traktöre binen Kacır, çalışanlarla
da hatıra fotoğrafı çektirdi. Kacır,
Türkiye'nin öncü sanayi şehirlerin-
den Konya'da, sanayinin iftihar mü-
esseselerinden TÜMOSAN'ı ziyaret
ettiğini söyledi. TÜMOSAN'ın ku-
ruluşuna merhum Başbakan Nec-
mettin Erbakan'ın öncülük ettiğini
anımsatan Kacır, son yıllarda Cum-
hurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan'ın
liderliğinde sürdürülen Milli Tek-
noloji Hamlesi'ne de TÜMOSAN'ın
çok önemli katkılar sunduğunu
ifade etti.  Kacır, fabrikada çok
farklı araçların motorlarının üretil-
diğini belirterek, şöyle konuştu:

"Hem de savunma sanayisine yö-
nelik motor geliştirme ve üretme
faaliyetleri devam ediyor. TÜMOSAN
yetkililerinden yürütülen faaliyetlerle
önümüzdeki dönemde tamamlan-
ması hedeflenen AR-GE çalışmala-
rıyla ilgili bilgi alma imkanına ka-
vuştum. Türkiye'nin ilk Euro 5 yerli
traktör motorları TÜMOSAN'da ge-
liştirilmiş, yüzde 90'ın üzerinde yer-
lilikle üretilebilen Euro 5 traktör
motorlarının üretim sürecinin ta-
mamlanmış olması gurur vesilesi
oldu. 6x6 zırhlı kara araçlarımızda
kullanılan motorları, milli insansız
deniz araçlarımızda çalışacak mo-
torları da TÜMOSAN'ın geliştir-
mekte olduğunu ve bütün bu ça-
lışmaların tümüyle yerli ve milli
imkanlarla yapılabildiğini, test sü-
reçlerinin de yine bu tesisin içinde
başarıyla tamamlanabildiğini görme
imkanımız oldu. TÜMOSAN, milli
teknolojiye güç veriyor." TÜMOSAN
yetkililerine ve emeği geçenlere te-
şekkür eden Kacır, "Önümüzdeki dö-
nemde özellikle savunma sanayisinde
tüm alt sistemlerde yerlileşme ham-
lemizi hızlandırmak istiyoruz. Hiçbir
alanda dışa bağımlılık unsuru kal-
maması, Milli Teknoloji Hamlesi
hedeflerimiz için çok değerli. " ifa-
delerini kullandı. lKONYA-AA

Okul öncesi çocuklar için 79 yeni
şarkı EBA'da erişime açıldı
Milli Eğitim Bakanlığınca okul
öncesi çocuklar için hazırlanan
79 yeni şarkı ve eğitim mater-
yalleri, EBA'da erişime açıldı.
Bakanlıktan yapılan açıklamaya
göre, Temel Eğitim Genel Mü-
dürlüğünce, çocuğun bütüncül
gelişimine çok yönlü katkı sağ-
lanması hedefiyle çalışma yü-
rütüldü. Çalışmayla çocuklara,
yaşlarına, ilgilerine ve gelişim
özelliklerine uygun tasarlanan
şarkılar ve müzik etkinlikleri
yoluyla "sesleri ve müziği ayırt
etme", "ritim tutma", "şarkı söy-
leme", "müzik eşliğinde hareket
ve dans etme", "müzikli öykü
oluşturma", "bireysel olarak ve
toplulukta müziği seslendirme"
becerilerinin de kazandırılması
amaçlandı. Okul öncesi çocuk
şarkıları hazırlanırken, çocuk-
ların erken dönemde müzik eği-
timiyle ilgili bilgi ve becerilerinin
geliştirilmesi, genel müzik kül-
türünün oluşturulması, Türkçe
dil becerileriyle kelime dağar-
cıklarının genişletilmesi odağa
alındı. Çocuk şarkılarında, milli,
manevi ve kültürel değerlere,

sosyal duygusal öğrenme bece-
rilerine, çevre bilinci ve sürdü-
rülebilirliğe, belirli gün ve haf-
talara, bilimsel ve teknolojik
içeriklere yer verildi. Ayrıca uzay,
bitkiler ve hayvanlar gibi ço-
cukların ilgi duyduğu çeşitli te-
malar şarkılarda işlendi. Milli
Eğitim Bakanlığınca, her okul
öncesi eğitim sınıfına ücretsiz
dağıtılan öykü kitaplarıyla ilişkili
özel şarkılar da hazırlandı. "Ata-
türk", "23 Nisan", "Benim Güzel
Vatanım", "Öğretmenim", "An-
nem", Canım Babam", "Ninem
Dedem", "Temiz Deniz", "Sıfır
Atık", "Dünya ve Su" ile "İklim"
gibi temaların işlendiği 79
farklı çocuk şarkısı, EBA Plat-
formu'nda erişime açıldı. Ba-
kanlık ayrıca "Okul Öncesi Ço-
cuk Şarkıları-1" ve "Okul Öncesi
Çocuk Şarkıları-2" isimli iki
yeni eğitim materyali hazırladı.
Bunlarda, şarkı sözlerine, no-
talara ve şarkılarla çocuğa öğ-
retilmesi hedeflenen kelime
gruplarına yer verildi. Bazı şar-
kılara yönelik etkinlik önerileri
de tasarlandı. lANKARA-AA

Güvenli İnternet Tırı ile yaklaşık
81 bin öğrenciye ulaşıldı
Ulaştırma ve Altyapı Bakanı
Abdulkadir Uraloğlu, yazılı
açıklamasında, çocukları dijital
ortamda akran zorbalığı ve si-
ber tehditlere karşı korumak
için alınan önlemlere ilişkin
bilgi verdi. Güvenli İnternet
Merkezinin 2016'da kuruldu-
ğunu kaydeden Uraloğlu, "Gü-
venli İnternet Tırı ile 200'den
fazla okul ziyaret edilerek yak-
laşık 81 bin öğrenciye ulaşıldı.
Güvenli İnternet Hizmeti abone
sayısı ise 46,3 milyon kişiye
ulaştı. Bilgi Teknolojileri ve İle-
tişim Kurumu (BTK) çocukların
ve gençlerin dijital dünyadaki
güvenliğini sağlamak amacıyla
çeşitli projelere imza attı. Dijital
dünyada güvenli bir gelecek
inşa etmek için çocuklarımızı
ve gençlerimizi korumaya ka-
rarlıyız." ifadelerini kullandı.
Uraloğlu, dijital zorbalığın ço-
cukların ve gençlerin sosyal,
duygusal ve fiziksel sağlığı
üzerinde yıkıcı etkiler
yarattığını vurgula-
yarak, dijital şid-
detin yalnızca
bireyleri değil,
toplumsal hu-
zuru da tehdit
ettiğine dik-
kati çekti. Si-
ber zorbalığın
çocukların öz-
güvenini sarsan,
eğitim başarısını
olumsuz etkileyen
ve sosyal ilişkilerini
zedeleyen bir sorun haline
geldiğine işaret eden Uraloğlu,
şöyle devam etti: "Bu nedenle
teknolojiyi bilinçli kullanmayı

teşvik etmek ve aileleri bilin-
çlendirmek en önemli önceli-
ğimiz. BTK bünyesinde faaliyet
gösteren Güvenli İnternet Mer-
kezi, internetin bilinçli ve gü-
venli kullanımı için önemli bir
yapı taşı. 'Bilinçlendirme Mer-
kezi', 'İnternet Yardım Merkezi'
ve 'İhbar Merkezi' olmak üzere
üç birimle hizmet veren bu
yapı hem çocuklarımızı hem
de ebeveynleri internetin risk-
lerine karşı bilinçlendirmekte-
dir. Bilinçlendirme faaliyetleri
kapsamında 'www.guvenliweb.
org.tr' üzerinden sağlanan bil-
gilerle toplumun geniş kesim-
lerine ulaşmayı sürdürüyoruz.
2024 yılı itibarıyla 120 eğitim
gerçekleştirildi ve bu süreçte
yaklaşık 23 bin kişiye ulaşıldı.
Güvenli İnternet Merkezinin
kurulmasından bu yana ise
toplamda 1300 eğitim verilmiş
ve 210 binden fazla kişiye ula-

şılmıştır. Bu eğitimler, özel-
likle çocuklar ve

gençlerin internet
kullanım bece-

rilerini geliş-
tirirken, in-
t e r n e t i n
riskleri ko-
n u s u n d a
farkındalık
kazanmala-
rını sağla-

maktadır. "
Uraloğlu, Gü-

venli İnternet Tırı
Projesi ile teknolo-

jiye erişimi sınırlı çocuk-
ların, internetin güvenli kulla-
nımına dair bilinçlendirildiğini
vurguladı. lANKARA-AA

İstanbul'da sahte içkiden yaşamını
yitirenlerin sayısı 3'e yükseldi. Alı-
nan bilgiye göre, Şişli, Beyoğlu
ve Ümraniye'de sahte içkiden ze-
hirlenme teşhisiyle hastanelerde
tedavi görenlerin sayısının 9'a, ha-
yatını kaybedenlerin sayısı ise 3'e
çıktı. İstanbul Emniyet Müdürlüğü
Kaçakçılık Suçlarıyla Mücadele
Şubesi ile Beyoğlu ve Şişli İlçe
Emniyet Müdürlüğü ekiplerinin
devam eden operasyonlarında,
sahte içki dağıtım ağı çözüldü.
Şişli'nin Bozkurt Mahallesi'nde
sahte alkol ticaretinde bulunduğu
tespit edilen iş yerine düzenlenen
operasyonda, 2 şüpheli gözaltına
alındı. Beyoğlu'nda ise motosik-
letiyle sahte içki dağıttığı belirlenen
şüpheliye ulaşan polis, müşteri
gibi davranarak sipariş verdi. Po-
lisin verdiği adrese gelen şüpheli,
suçüstü yakalandı. Bu şüphelinin
motosikletinde ve ikametinde ya-
pılan aramalarda yüklü miktarda
sahte içki ele geçirildi. Yapılan
aramalarda 410 litre etil ve metil
alkol, sahte içki yapımında kulla-
nılan 6 anason ve çok sayıda ban-
drolsüz kaçak puro ele geçirildi.
Şüphelilerin emniyetteki işlemleri
sürüyor. İstanbul'da dün sahte iç-
kiden zehirlenme teşhisiyle has-
tanede tedavi altına alınan 7 kişi-
den 2'sinin yaşamını yitirmesinin
ardından polis ekipleri çalışma
başlatmıştı.
2024'te 300 ton
kaçak ve sahte alkol
ele geçirildi

Öte yandan, Kaçakçılık Suçlarıyla
Şube Müdürlüğü ekiplerince, 2024
yılı içerisinde yapılan operasyon-
larda 300 ton kaçak ve sahte alkol
ele geçirildi. Yakalama oranlarında
yüzde 483 artış sağlandığı bilgisine
ulaşıldı. lİSTANBUL-AA

Lastik Sanayicileri ve İthalatçıları Derneği Genel Sekreteri Erdal Kurt, lastiğin
hem yola hem de hayata bağladığını belirterek, araç üreticilerinin lastiği "can
güvenliğini en yüksek derecede ilgilendiren ürün" olarak kabul ettiğini bildirdi.

Kış lastiği kullanımı trafiğin güvenli
ve akıcı olmasına katkı sağlıyor

Hac ek kayıt başvuruları bugün sona eriyor
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Bağcılar Belediyesi çevre
farkındalığını artırmak ve
geri dönüşümün önemine
dikkat çekmek amacıyla
eğlenceli bir etkinliğe imza
attı. İlkokul öğrencileri yo-
ğurt kaplarını hayal güç-
lerini kullanarak tasarla-
dıkları eğlenceli teraryum-
lara dönüştürdü.   Bağcılar Bele-
diyesi’nin doğa sevgisini aşılamak
amacıyla düzenlediği etkinlikte mi-
nik öğrenciler, yoğurt kabından te-
raryum yapmayı öğrendiler. He-
yecanlı oldukları gözlenen çocuklar
teraryum yaparken doyasıya eğ-
lendi. Sıfır atık ve sürdürülebilirliği
desteklemeyi, iklim değişikliğiyle
mücadeleye eğitimle katkı sunmayı
amaçlayan Bağcılar Belediyesi özel
bir etkinlik düzenledi. “Atık mal-
zemelerden teraryum etkinliği”
isimli programda Anafartalar İlk-
okulu öğrencileri bir araya geldi.
Bağcılar Belediye Başkanı Abdullah
Özdemir ile CPMA (Merkezi Proje

Yönetim Ajansı) Türkiye Proje
Takım Lideri Daiva Matonie-
ne’nin de eşlik ettiği çocuklar,
“atık yoğurt kovalarından” ve
“atık kumaşlardan” bir bitki
ekosistemi oluşturdu. Yoğurt
kaplarının içini renkli taşlar,
çimler, çiçekler ve minyatür

dekoratif objelerle süsleyen çocuklar
renkli teraryumlar ortaya çıkardı.
Çocuklar, hayal güçlerini ve el be-
cerilerini geliştirirken kendi terar-
yumlarını oluşturmanın da mut-
luluğunu yaşadı. Bu proje sayesinde
vatandaşların arasında “çevre far-
kındalığının” artmasına vesile ol-
duklarını dile getiren Özdemir,
“Çocuklarla bugün çok önemli bir
etkinlikte buluştuk. Birlikte bitki
eko sistemi oluşturacağız.  Bunun
yolu da gelecek kuşakların çevre
bilincini kazanmasıyla olacaktır.
Doğayla el ele sürdürülebilir yeşil
bir gelecek ve en önemlisi iklim
krizinin aşılması idealine katkı sun-
masını amaçlıyoruz” dedi.

Kadına Yönelik Şiddete
Karşı Uluslararası Mü-
cadele Günü kapsamın-
da düzenlenen bir dizi
etkinliğin sonuncusu
Eyüpsultan Belediyesi
ve İBB işbirliği ile ger-
çekleştirildi. Gazeteci –
yazar Nazlı Demir, psi-
koterapist Zeynep Çu-
kadar ile Mor Çatı Ka-
dın Sığınağı Vakfı Gö-
nüllüsü Kübra Kara-
göz’ün konuşmacı ola-
rak katıldığı söyleşide
“Kadına şiddete hayır”
mesajı verildi.

Eyüpsultan Be-
lediyesi, 25 Ka-
sım Kadına Yö-
nelik Şiddete
Karşı Uluslar-
arası Mücadele
Günü kapsa-
mında, farkın-
dalık yaratmak

ve toplumsal bilinç oluşturmak
amacıyla bir dizi etkinlik dü-
zenledi. Son olarak İstanbul
Büyükşehir Belediyesi (İBB) iş
birliğinde düzenlenen söyleşide
bir kez daha “Kadına şiddete

hayır” denildi. Günümüzün en
önemli sorunlarından biri haline
gelen ve adeta kangrene dö-
nüşen bu sorun Psikolojik Şid-
detin Farkında Olmak konulu
“Şiddete Karşı Dayanışma Söy-
leşileri"nde tüm yönleriyle ma-
saya yatırıldı. Söyleşi, Eyüp-
sultan Belediye Başkanı Dr. Mit-
hat Bülent Özmen’in eşi Yeşim
Özmen’in katılımıyla Eyüpsul-
tan Kültür Sanat Merkezi tiyatro
salonunda gerçekleşti. Gazeteci
– yazar Nazlı Demir, psikote-
rapist Zeynep Çukadar ile Mor
Çatı Kadın Sığınağı Vakfı Gö-
nüllüsü Kübra Karagöz’ün ko-
nuşmacı olarak katıldığı söyle-

şide “kadın cinayetlerinin basına
haber diliyle yansıma şekli, ga-
zetelerde, sosyal medyada, ev
içerisinde, üst komşuda görülen
şiddet, kadınların cinsiyetleri
sebebiyle bu şiddete maruz kal-
dıkları, kadınların şiddet gör-
düğünde neden etrafından des-
tek alamadıkları, nereden des-
tek alabilecekleri, şiddetin se-
bebinin desteksizlik ve erkek-
lerin o şiddeti uygulama moti-
vasyonları olduğu, yaşanılan
şiddetin nasıl sonuçlandığı, psi-
kolojik şiddetin ruhsal ve fiziksel
sağlığa etkileri, duygusal şid-
detin görünmeyen izleri” gibi
konularda bilgiler aktarıldı.

Söyleşi sonunda yaptığı konuş-
mada Yeşim Özmen, “Bu söy-
leşiye verdiğiniz destek son de-
rece kıymetli. Bu konuda du-
yarlılığımızın artması da son
derece kıymetli ve önemli. Sayın
hocalarıma çok teşekkür edi-
yorum. Paylaşımları son derece
kıymetliydi. Farkındalığımızın
artması, duyarlılığımızın art-
ması, şiddete maruz kaldığı-
mızda ne yapacağımız, nereleri
arayacağımız konusunda bizi
bilgilendirdiler” diye konuştu.

Şiddetin dünyada olduğu
gibi Türkiye’de de çok büyük
bir problem olduğunu vurgu-
layan Özmen, şöyle devam etti:
“Her geçen gün artarak büyü-
yor. Konuşmalarda İstanbul
Sözleşmesi’nden bahsedildi. İs-
tanbul Sözleşmesi’ne taraf ol-
duğumuz zamanlarda da şiddet
Türkiye’nin büyük bir proble-
miydi. Son zamanlarda yapılan
araştırmalara baktığımızda ka-
dına dair cinsel şiddetin, psi-
kolojik şiddetin, ekonomik şid-
detin, fiziksel şiddetin yüzde
bin 400 oranında arttığını gös-
teren rakamlarla karşılaştım.
Ama ben sizi dinlerken hep
“Umut var mı?” diye düşün-
düm. Umut varsa her şey müm-
kün. Belki günün birinde bu
sorunu nasıl çözdüğümüze dair
bir söyleşi yaparız. Burada onu
konuşuruz.”

VECHEDDİN ARVAS
Fatih Belediyesi  Süperbüs'ün bu
sefer ki durağı , Melek Hatun Ana-
okulu oldu. Burada düzenlenen
birbirinden renkli aktiviteler ve sü-
per kahraman temalı etkinliklerle
hem çocuklar hem aileleri keyif
dolu birgün geçirdi.  Çocukların
sosyal hayatına renk katmayı he-
defleyen Süperbüs mobil bir eğ-
lence aracı olarak ilçedeki farklı
okullarda düzenlenen etkinliklerde
miniklerle buluşuyor. Melek Hatun
Anaokulu’nda gerçekleştirilen et-
kinlikte, çocuklar süper kahraman-
larla tanışma fırsatı buldu, yüz bo-
yama standlarında hayal dünyala-
rını yansıtan figürlerle süslendi.
Balonlar, şekerlemeler ve patlamış
mısır gibi ikramlarla zenginleştirilen
etkinlik adeta bir festival havasında
geçti. Fatih Belediyesi yetkilileri
Süperbüs’ün yalnızca eğlence amaç-
lı bir araç olmadığını, aynı zamanda
çocukların sosyal ve duygusal ge-
lişimlerine katkıda bulunmayı he-
deflediğini belirtti. Etkinlikler sı-
rasında çocuklar yeni arkadaşlıklar
kurarak sosyalleşirken yaratıcılık-
larını da geliştirme fırsatı buluyor.
Süperbüs eğlenceli içerikleriyle ço-
cukların zihinsel ve fiziksel geli-
şimlerine destek olmayı sürdürüyor.
Etkinlik yalnızca çocuklar için değil,
öğretmenler ve aileler için de sosyal
bağların güçlendiği bir buluşma
noktası oldu. Çocukların güvenli
bir ortamda keyifli vakit geçirdiğini
görmek öğretmenleri mutlu eder-
ken aileler de etkinliğe katılarak
bu anlara ortak oldu. Fatih Beledi-
yesi Süperbüs projesi farklı okul-
larda düzenlediği etkinliklerle ço-
cuklara eğlence ve öğrenme fır-
satları sunmaya devam ediyor. Her
yeni durakta farklı oyun ve aktivi-
telerle miniklere sürprizler hazır-
layan proje hem fiziksel hem de
zihinsel gelişime destek olmayı
amaçlıyor. Ailelerin güvenle katıl-
dığı bu etkinlikler çocuklar için
keyif dolu anılar oluşturuyor.

Miniklerimizin Neşesi
Süperbüs, Melek
Hatun Anaokulu'nda

  T

Eyüpsultan’da bir kez daha
“Kadına şiddete hayır”  denildi

senler Beledi-
yesi, gençlere
yönelik pro-

jelerine bir yenisini
daha ekledi. Esenler Be-
lediye Başkanı M. Tevfik
Göksu’nun seçim vaat-
lerinden birisi daha hayata
geçti. Esenlerli gençleri eh-
liyet sahibi yapan Esenler

Belediyesi şimdi de
“Direksiyon Sende”
projesiyle ehliyeti olup
araç kullanma deneyi-
mi az olan gençlere
uygulamalı sürüş eği-
timi imkânı sunuyor.

Esenler Gençlik ve Spor Hiz-
metleri Müdürlüğü’nün dü-
zenlediği eğitim programı

gençler tarafından yoğun
ilgi görüyor.
Eğitimler 
devam edecek

“Direksiyon Sende” projesi,
B sınıfı ve üzeri ehliyeti olan
18-25 yaş arasındaki gençleri
kapsıyor. Uzman eğitmenler
eşliğinde gerçekleştirilen

derslerde, gençler hem araç
kullanma becerilerini geliş-
tiriyor hem de güvenli sürüş
tekniklerini öğreniyor. Pro-
jenin ilk haftasında direksiyon
başına geçen gençler, şehir
trafiğinde deneyim kazanma
fırsatı yakaladı. Eğitimler,
gençlerin özgüvenli ve bilinçli
birer sürücü olmalarını he-

defliyor. Eğitimlerin oldukça
verimli geçtiğini belirten ka-
tılımcılar, bu fırsatı sunduğu
için Esenler Belediye Başkanı
M. Tevfik Göksu’ya teşekkür
ettiler. Proje ile Esenler’de
sürücü belgesi olup pratiğini
geliştirmek isteyen gençler
için ilerleyen haftalarda da
devam edecek.

E

Esenler'de uygulamaya konulan  “Direksiyon Sende”  projesi ile gençler trafiğe çıktı. Ehliyeti olupta sürüş de-
neyimi az olan gençlere yönelik başlatılan eğitimlerle genç nüfusun trafik bilincinin artırılması hedefleniyor.

Yoğurt kapları hayallerinin
teraryumuna dönüştü

Esenler’de trafik bilinci için direksiyon gençlerde

MÜZEYYEN 
HÜLYA GÜNAY

İNAN 
ARVAS

VECHEDDİN ARVAS

Geçtiğimiz gün gerçekleşen
Zeytinburnu Kitapçısı Buluş-
maları’nın konuğuBeşir Ayva-
zoğlu oldu. Merve Akbaş’ın
moderatörlüğünü yaptığı kasım
ayı söyleşisi,  "Kemal" kitabın-
dan yola çıkıp Ayvazoğlu’nun
gözlem ve tecrübeleri ile zen-
ginleşirken Namık Kemal’in
hayatı sohbetin ana temasını
oluşturdu. Bugüne dek birbi-
rinden değerli konukları ağır-
layan Zeytinburnu Kitapçısı
Buluşmaları’nın kasım ayı söy-
leşisi, Merve Akbaş’ın sunu-
muyla Zeytinburnu Kitapçı-
sı’nda gerçekleşti. Bu ayın ko-

nuğu özellikle yazdığı biyografi
kitaplarıyla öne çıkan Beşir
Ayvazoğlu oldu. Biyografi türü
üzerine başlayan sohbet, Beşir
Ayvazoğlu’nun gözlem ve tec-
rübeleri ile zenginleşti.  Biyo-
grafi yazarlığı hakkında konu-
şan Beşir Ayvazoğlu, çalışma
şekline dair bilgi verdi: “Bildi-
ğiniz gibi yakın tarihimizin es-
tetik ve kültürel arka planını
ele alıyorum ve onun üzerine
yoğunlaşıyorum. Bunu genelde
biyografilerle yapmaya çalışı-
yorum. Yani yazdığım biyo-
grafiler, herhangi bir ismin ha-
yatı değil. Onun yaşadığı dö-
nemi bütünüyle kuşatıyor. Bir
şahsiyetin fikir, siyaset ve sanat

tarihi içinde nasıl teşekkül et-
tiğini anlatmaya çalışıyorum.
Dolayısıyla o döneme odakla-
nan, derinlikli çalışmalar yap-
mam gerekiyor.”

Beşir Ayvazoğlu, biyografi
yazarının tarihle arasına bir
mesafe koymasını gerektiğini
vurguladı: “Tarihte olup bitmiş
şeylere artık dost düşman diye
bakmayacaksınız. Herhangi bir
figürle aynı fikirde olmasanız
da artık o tarihe mâl olmuştur.
Siz uzaktan bakıp onu değer-
lendireceksiniz. Biyografi ya-
zarının vazifesi düşman yarat-
mak ya da put dikmek değildir.
Mesafenizi koruyarak, duy-
gularınızı paranteze alarak

anlamaya çalışmanız lazım.
Olup bitmiş işleri yapan in-
sanlara düşman olmak, ol-
mamak bir anlam ifade etmi-

yor. Yapacağımız şey sağlıklı,
dikkatli bir nazarla bakarak
değerlendirmek ve onları an-
lamaya çalışmak.”

‘Zeytinburnu Kitapçısı Buluşmaları’nda Beşir Ayvazoğlu gözlem ve tecrübelerini aktardı

ABDULMUTTALİB
BAYRAM
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Türkiye ve Pakistan dostluğu
“tankla” güçlendi
Ramsa Savunma ve Pakistan'ın tank
imalatçısı devlet firması HIT arasında
14 farklı kalemde mutabakat muh-
tırası ve sözleşme imzalandı. OSTİM
Savunma ve Havacılık Kümelenmesi
üyesi Ramsa Savunma, yurt dışı
faaliyetleri kapsamında yeni ihracat
başarısına imza attı. Ramsa Savun-
ma Genel Müdürü Ramazan Gü-
cükturalı, 2016 yılından bu yana
talaşlı imalat, kaynaklı imalat, ke-
sim-büküm imalatı, hidrolik montaj
atölyesi, klinik laboratuvar ve ölçüm
kabiliyetleriyle faaliyet gösterdiklerini
söyledi. Savunma sanayisine yönelik
olarak nihai ürün, alt sistem üretimi
ve ana sanayi tedarikçiliği yaptık-
larını anlatan Gücükturalı, dizayndan
kart tasarımına yazılımdan talaşlı
imalata kadar birçok kabiliyete sahip
olduklarını ifade etti. Nihai ürünleri
arasında insansız hava araçları, in-
sansız kar araçları, yılan robotu,
eskeleton sistemi, patlamamış mü-
himmatları ayrıştıran pençe sistemi
bulunduğunu belirten Gücükturalı,
alt sistemlerde ise güvenlik ekip-
manları, bakım sistemleri, enerji
sistemlerine yönelik çalışmaların
sürdüğünü kaydetti. Ramsa Savun-
ma olarak ilk büyük ihracatlarını

Birleşik Arap Emirlikleri'ne yaptık-
larını bunu Suudi Arabistan'a yönelik
bir anlaşmanın izlediğini anlatan
Gücükturalı, Pakistan’daki IDEAS
Fuarı'nda da katılımcı olarak değil
sözleşme imzalamak üzere bulun-
duklarını söyledi. Pakistan'ın tank
imalatçısı olan devlet firması HIT
ile beraber yaklaşık 14 farklı kalemde
hem mutabakat muhtırası hem de
nihai sözleşme imzaladıklarını bil-
diren Gücükturalı, bu kapsamda
ağır silah namlu imalatı, teknoloji
transferi ve yedek parça gibi hu-
susları içeren bir anlaşmaya imza
attıklarını ifade etti. Bu sürecin de-
vamında ise kendi geliştirdikleri in-
sansız kara aracı TURAL'ın Asya
ayağının Pakistan’da yapılması için
niyet anlaşması imzaladıklarını dile
getiren Ramazan Gücükturalı, şöyle
konuştu: "İlk sözleşme tamamlandı,
transferler de yaklaşık bir hafta içe-
risinde sonuçlanacak. Yaklaşık 1,5
ay sonra ilk sevkiyatlarımızı yapmış
olacağız. İlk sevkiyatımız tank mal-
zemelerinin yedek parçaları kısmın-
da olacak. Sonrasında alt sistem
olarak devam edecek. En sonunda
ortaklaşa üretim kısmına geçmiş
olacağız. lANKARA-AA

Dünya Helal Zirvesi ve 
Helal Expo devam ediyor
Cumhurbaşkanlığı himayele-
rinde düzenlenen, Anadolu
Ajansının (AA) global iletişim
ortağı olduğu Dünya Helal Zir-
vesi ve Helal Expo, İstanbul
Fuar Merkez'inde sürüyor. İs-
lam İşbirliği Teşkilatı (İİT) ilgili
kuruluşu İslam Ülkeleri Stan-
dartlar ve Metroloji Enstitü-
sünün (SMIIC) işbirliği, Ticaret
Bakanlığı ve Helal Akreditas-
yon Kurumu koordinasyonun-
da, yerli ve yabancı bakanlıklar,
çeşitli kurum ve kuruluşların
katkılarıyla organize edilen et-
kinliğin ikinci günü çeşitli pa-
nellere ev sahipliği yapıyor.
Etkinlik kapsamında düzenle-
nen "Sağlıklı ve Güvenli Gıda
Ekosistemi" panelinde katılım-
cılar küresel düzeyde helal
ürünlerde gelinen nokta ve
kendi ülkelerinde bu alanda
yapılan çalışmalar hakkında
bilgi verdi. İslam Gıda Güven-
liği Teşkilatından (IOFS)
Shakhlo Atabaeva, "Gıda Gü-
venliği Zorlukları ve IOFS’nin
Girişimleri" başlıklı konuşma-
sında, tarladan sofraya helal
tüketimi kontrol etmenin ol-
dukça önemli olduğunu dile
getirdi. Helal, verimli kaynak

yönetiminin çok kritik oldu-
ğunu ifade eden Atabaeva, "İs-
rafın önlenmesi gerekiyor. Buna
helal konusu ile yaklaşmamız
gerek. 37 ülkeden yaklaşık 42
milyon kişi yetersiz beslenme
sorunu yaşıyor. Bu ülkelerin
genellikle ithalata bağlı olduk-
larını görüyoruz. İslam İşbirliği
ülkelerinde ithal ürün sorunu
olduğunu görüyoruz. Gelen
ürünlerin tamamen helal olup
olmadığı konusunda soru işa-
retleri oluşuyor. Tek bir helal
standardının kabul edilmemiş
olması, bir ülkede geçerli olan
kuralların diğerinde geçerli ol-
mayışı ayrı bir problemi do-
ğuruyor. Helal tespit yöntem-
leri her ülkede aynı değil. Ge-
lişmiş teknolojiler yeterli değil
ve değişiklik gösteriyor." dedi.
Mısır Tarımsal Genetik Mü-
hendisliği Araştırma Enstitü-
sünden (AGERl) Prof. Dr. His-
ham Mohamed Mohamed Els-
hishtawy de "İİT Ülkelerinde
Helal Gıda Sektörünün Gıda
Güvenliğine Etkisi" başlıklı ko-
nuşmasında, helal gıdanın İs-
lam ülkeleri için oldukça
önemli bir konu olduğunu
söyledi. lİSTANBUL-AA

Alman Bakan Habeck: Türkiye daha
fazla ticaret ve enerji ortaklığı kurmak
istediğimiz büyük ülkelerden biri
Almanya Ekonomi ve İklimi
Koruma Bakanı Robert Ha-
beck, Türkiye’nin daha fazla
ticaret ve enerji ortaklığı kur-
mak istedikleri büyük ülke-
lerden biri olduğunu söyledi.
Habeck, Almanya’nın başkenti
Berlin’de düzenlenen 6. Türk
Alman Enerji Forumu’nda yap-
tığı konuşmada, Türkiye’nin
yenilenebilir enerjiyi 2035’e
kadar 4 katına çıkarmak iste-
diğine işaret ederek bunun
çok hızlı büyüyen bir ülke için
de dikkati çekici bir şey oldu-
ğunu ifade etti. Bu enerji or-
taklığının hedefinin son 10-
20 yılda karşılıklı edinilen de-
neyimleri, projeleri ileriye ta-
şımak için kullanmak ve pay-
laşmak olduğunu aktaran Ha-
beck, bunun için siyasi çerçe-
venin ve platformların oluş-
turduğunu kaydetti. Habeck,
bir yıl önce Ankara’ya yaptığı
ziyaretinin verimli sonuçlar
getirdiğini söyledi. Şu anda
elektriğin yenilenebilir enerji-
den sağlanmasını konuştuk-
larını, Türkiye’deki hava ko-
şullarının bunun için çok uy-
gun olduğuna işaret eden Ha-

beck, ancak sadece elektriğe
odaklanılmaması gerektiğini
belirtti. Jeopolitik açıdan enerji
ve enerji politikasının önem
kazandığını anlatan Habeck,
Almanya’nın enerjinin sadece
ticaret yapılacak bir değer de-
ğil, devletin kendi amaçları
için kullanabileceği bir silah
olduğunu öğrendiğini söyledi.
Habeck, dünyaya bakıldığında
bu durumun enerji politikasıyla
sınırlı kalmadığını, ticari iliş-
kilerin, tedarik zincirlerinin ve
pazarların son aylarda artan
bir hızla güç çıkarlarının kabul
ettirilmesi için bir araç olarak
kullanıldığını belirtti. Alman
bakan, "Belki bir zaman her-
kesin, ticaretin ve sınırların,
kısıtlamaların ve gümrüklerin
kaldırılmasının ülkeler ve in-
sanlar için daha fazla refah
yaratacağını fark ettiği bir dün-
yaya geri dönmek mümkün
olur" değerlendirmesinde bu-
lundu. Şu anda enerji ve ticari
ilişkilerin çeşitlendirilmesi ge-
rektiğini aktaran Habeck, bu-
nun Rusya-Ukrayna Sava-
şı'ndan çıkarılan dersler oldu-
ğunu kaydetti. lBERLİN-AA
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vrupa Birliği
(AB) ve Türkiye
Cumhuriyeti ta-

rafından finanse edilen "Tür-
kiye'de İklim Değişikliğine
Uyum Eyleminin Güçlendiril-
mesi Projesi" kapsamında Çev-
re, Şehircilik ve İklim Deği-
şikliği Bakanlığı İklim Deği-
şikliği Başkanlığı ile Birleşmiş
Milletler Kalkınma Programı
(UNDP) Türkiye iş birliğiyle
hazırlanan portalın tanıtımı
için Ankara'da bir otelde prog-
ram düzenlendi. Programa,
Çevre, Şehircilik ve İklim De-
ğişikliği Bakanlığı İklim De-
ğişikliği Başkan Yardımcısı Or-
han Solak, UNDP Türkiye Mu-
kim Temsilci Yardımcısı Mi-
odrag Dragisic, AB Delegas-
yonu Yeşil ve Kapsayıcı Bü-
yüme Bölüm Başkanı Virve
Vimpari ve davetliler katıldı.
Solak, programda, iklim de-
ğişikliğinin Türkiye ve dünya
gündeminin en üst sıralarında
yer alan küresel bir kriz haline
geldiğine dikkati çekti.

Solak, dünyada ve Türkiye'de
iklim değişikliğine bağlı olarak

sıklık ve şiddeti artan afetlerle
karşı karşıya kalındığını söyle-
yerek, "Afetler, ulaşım, enerji,
sanayi altyapılarımızı ciddi an-
lamda olumsuz şekilde etkiliyor
ve bizlere çevresel, ekonomik
ve sosyal maliyetler getiriyor.
Bu anlamda iklim krizi bir ön-
celik halinde." dedi. Risk ve
tehditlerin sadece afetlerle de
sınırlı olmadığını kaydeden So-
lak, küresel tedarik zincirlerinin
bozulması, üretim alanlarının
daralması, su krizi, gıda krizi
ve hatta iklim göçlerine varan
çok sayıda risk ve tehditlerle
karşıya kalındığına dikkati çekti.
Solak, bu anlamda hem ülke-
lerin hem yerel yönetimler hem
de sektörlerin iklim kriziyle mü-
cadeleyi planlama araçlarının
ön saflarına tutmak zorunda
olduğunu belirterek, doğru,
güncel ve erişilebilir verinin ol-
dukça kritik öneme sahip ol-
duğunu vurguladı. Portalı, Tür-
kiye için önemli bir araç olarak
planladıklarını ve geliştirdik-
lerini kaydeden Solak, "Türki-
ye'deki iklim değişikliğiyle ilgili
kamunun, akademinin, sivil

toplum kuruluşlarının ürettiği
verilerin bu platform üzerinden
doğrulanmış, bilimsel ve güncel
şekilde paylaşımını hedefliyo-
ruz. Bu da hazırlanacak olan
planlama araçlarının da doğ-
ruluğu ve niteliği açısından
oldukça kritik öneme sahip."
ifadelerini kullandı.

Solak, portalda Avrupa Çev-
re Ajansı'nın "Climate-ADAPT"
ve ajansa üye ülkelerin veri
tabanını dikkate aldıkları bil-
gisini vererek, böylelikle e-
Devlet üzerinden de erişile-
bilecek, Türkiye'ye özgü bir
çalışmayı tasarladıklarını söy-
ledi. Kamu, özel sektör, STK'ler
ve akademiye İklim Portal'a
girmiş oldukları veriler için
teşekkür eden Solak, şöyle
devam etti: "Bundan sonra-
sında da bu platformun sağ-
lıklı şekilde ilerleyebilmesi
için bu veri girişlerinin düzenli
olarak devamının gerektiğini
de belirtmek istiyorum. Sa-
dece veri tabanı olarak değil,
aslında doğa temelli çözümler,
fayda-maliyet analizleri ve
sera gazı envanterlerinin ha-

zırlanması için gerekli olan
araçları da bu veri tabanı üze-
rinden sizlerle paylaşmış ola-
cağız. Aynı zamanda İklim
Değişikliği Başkanlığı olarak
hazırladığımız strateji, eylem
planları ve iklim projeksiyon
çalışmalarımızın sonuçlarını
bu İklim Portalı üzerinden
paylaşacağız."

Solak, portalın Türkiye'nin
iklim değişikliğiyle mücade-
lesinde önemli bir araç olarak
kullanılacağını, portalın daha
fazla güncellenerek ve geliş-
tirilerek paydaşlara önemli
bir hizmet sağlayacağını ümit
ettiğini söyledi.
Portal hakkında

İklim Portalı'yla, bilinçli karar
alma süreçlerine katkı sağlayan
ve farkındalık yaratılmasına
katkıda bulunan ulusal bir iklim
değişikliği arşivi oluşturulması
hedefleniyor. İklim eylem plan-
larındaki ilerlemenin izlenmesi,
raporlanması ve paylaşılması
için bir arayüz sunan portal,
çeşitli paydaşlar ve kuruluşlar
tarafından kaydedilen ilerle-

menin Çevre, Şehircilik ve İklim
Değişikliği Bakanlığı tarafından
izlenmesine de olanak tanıyor.
Kullanıcılar, portal sayesinde
Türkiye'nin iklim değişikliği
politikaları, ulusal stratejileri
ve eylem planları hakkında
bilgi edinme, güncel ulusal ve
uluslararası mevzuat ile dü-
zenlemeler hakkında bilgi sa-
hibi olma, ayrıca araştırma,
rapor ve eğitim materyallerine
erişim gibi imkanlardan fay-
dalanabilecek. Portalda, sera
gazı emisyonları, sıcaklık de-
ğişimleri ve yağış oranları gibi
Türkiye'nin iklim değişikliği
verilerine ilişkin analizler de
yer alıyor. Bu sayede kullanı-
cılar, iklim değişikliğiyle mü-
cadelede kilit öneme sahip
verilere erişebilecek, bu verileri
kullanabilecek ve iş birliği yo-
luyla geliştirebilecek. Kullanı-
cılar ayrıca, interaktif bir harita
ve takvim aracılığıyla ülke
genelinde yürütülen projeler,
çalıştaylar ve eğitimler gibi
iklim değişikliğiyle ilgili tüm
faaliyet ve etkinlikleri takip
edebilecek. lANKARA-AA

Türkiye’nin petrol ithalatı
eylülde yüzde 25,5 azaldı

A
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Türkiye'nin toplam petrol ve petrol
ürünleri ithalatı, eylülde geçen yılın
aynı ayına göre yüzde 25,5 azalarak
3 milyon 250 bin 18 ton oldu. Enerji
Piyasası Düzenleme Kurumunun
(EPDK) eylül ilişkin "Petrol Piyasası
Sektör Raporu"na göre, Türkiye'nin
toplam petrol ithalatı içinde en büyük
kalemi oluşturan ham petrolde ithalat,
yüzde 43,1 azalarak 1 milyon 686
bin 454 ton olarak gerçekleşti. Bu
dönemde motorin türleri ithalatı yüz-
de 14,9 artışla 1 milyon 162 bin 859
tona çıktı. İthalatın kalan kısmını,
havacılık ve denizcilik yakıtları, benzin
ve fuel-oil türleri ile diğer ürünler
oluşturdu. Böylece toplam ithalat,
eylülde geçen yılın aynı ayına göre
yüzde 25,5 azalarak 3 milyon 250
bin 18 ton oldu. En fazla ham petrol
ve petrol ürünleri ithalatı, 781 bin
367 tonla Rusya'dan yapılırken bu
ülkeyi 464 bin 751 tonla Irak ve 211
bin 334 tonla Kazakistan izledi. Öte
yandan, yurt içi benzin satışları ey-
lülde geçen yılın aynı ayına kıyasla
yüzde 12,5 artarak 434 bin 783 tona
yükseldi, motorin satışları yüzde 1,65
azalarak 2 milyon 238 bin 881 ton
oldu. Toplam petrol ürünleri satışları
ise yüzde 0,32 artarak 2 milyon 822
bin 137 ton olarak kayıtlara geçti.
Türkiye'nin havacılık yakıtları ihracatı
eylülde geçen yılın aynı ayına göre
yüzde 0,61 artarak 521 bin 187 ton
oldu, denizcilik yakıtları ihracatı da
yüzde 54,11 azalarak 63 bin 33 tona
geriledi. Benzin türleri ihracatı yüzde
93,24 azalışla 12 bin 854 ton, motorin
türleri ihracatı yüzde 84,47 azalarak
20 bin 743 ton oldu. Petrol piyasa-
sında toplam ihracat ise yüzde 30,8
azalışla 839 bin 427 tona geriledi.
Motorin türleri üretimi eylülde geçen
yılın aynı ayına kıyasla yüzde 28,41
azalarak 938 bin 491 ton oldu.
Benzin türleri üretimi yüzde 6,3 aza-
larak 455 bin 587 ton, havacılık ya-
kıtları üretimi ise yüzde 17,27 aza-
larak 461 bin 790 ton olarak hesap-
landı.  lANKARA-AA

İklim değişikliğiyle mücadele çalışmalarının
yer aldığı “İklim Portal”ın tanıtımı yapıldı
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Yasa dışı bahis ve dolandırıcılık
suçlarıyla topyekun mücadele
Hazine ve Maliye Bakanı Mehmet
Şimşek, dolandırıcılık ile yasa dışı
bahis ve kumar suçlarıyla mücade-
lenin ilgili tüm kurumlarla eşgüdüm
halinde kökü kazınana kadar sür-
dürüleceğini söyledi. Mali Suçlarla
Mücadele Koordinasyon Kurulu, Ha-
zine ve Maliye Bakanlığı başkanlı-
ğında dün Ankara'da toplandı. Top-
lantıya Adalet, Aile ve Sosyal Hiz-
metler, Milli Eğitim, Ticaret bakan-
lıkları ile Milli İstihbarat Teşkilatı,
MASAK, Vergi Denetim Kurulu, Gelir
İdaresi Başkanlığı, Emniyet Genel
Müdürlüğü, Jandarma Genel Ko-
mutanlığı, BDDK, SPK, TCMB, BTK,
RTÜK, KVKK'nin üst düzey temsil-
cileri katıldı. Toplantıda, dolandırı-
cılık, yasa dışı bahis ve kumar suç-
larıyla mücadele kapsamında yeni
stratejiler belirlenmesi ve MASAK
koordinasyonunda bu konularda ha-
zırlanan eylem planlarının devreye
alınması değerlendirildi. Ayrıca, sanal
ortamda işlenen suçların önlenmesi,
suç gelirlerine el konulması ve ulusal
işbirliğinin güçlendirilmesi konuları

öncelikli olarak ele alındı. Hazine
ve Maliye Bakanı Mehmet Şimşek,
toplantıda alınan kararlara ilişkin
yaptığı değerlendirmede, eylem plan-
larına tam uyumun sağlaması ama-
cıyla düzenli izleme ve raporlama
süreçleri oluşturulacağını belirtti.
Dolandırıcılık ile yasa dışı bahis ve
kumar suçlarıyla mücadelenin, ulusal
güvenlik politikaları ve hukuki dü-
zenlemelerle uyumlu şekilde yürü-
tüleceğine işaret eden Şimşek, "Bu
kapsamda, sanal ortamda gerçek-
leştirilen dolandırıcılık, yasa dışı
bahis ve kumar faaliyetlerini izlemek
için özel yazılımlar ve yapay zeka
destekli tespit sistemleri devreye alı-
nacak. Bu suçları organize eden kü-
resel suç örgütlerine karşı uluslararası
güvenlik ve yargı kurumlarıyla iş-
birliği derinleştirilecek. Finansal ku-
ruluşların bu suçlardan elde edilen
gelirlerin aklanmasını zorlaştırıcı
ilave önlemler alması ve önlem al-
mayan kuruluşlara yaptırım uygu-
lanması konusunda da görüş birliğine
varıldı." dedi. lANKARA-AA
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Elektrikli araç şarj noktası (so-
ket) sayısı ekimde bir önceki
aya göre yüzde 4,09 artarak
24 bin 334'e yükseldi. Enerji
Piyasası Düzenleme Kurumu-
nun (EPDK) ekim ayına ilişkin
"Şarj Hizmeti Piyasası Aylık
İstatistikleri" raporuna göre,

şarj istasyonları toplam kurulu
gücü, ekimde bir önceki aya
göre yüzde 3,77 artışla 1568
megavat oldu. Ekimde toplam
soket sayısı önceki aya göre
yüzde 4,09 artışla 24 bin 334'e
çıktı. Bu rakam, eylülde 23
bin 377 olarak kayıtlara geç-

mişti. Bu dönemde, AC şarj
noktası sayısı 14 bin 543'ten
15 bin 29'a, DC şarj noktası
sayısı ise 8 bin 834'ten 9 bin
305'e yükseldi. Öte yandan,
eylülde 146 bin 965 olan elek-
trikli araç sayısı ekimde 155
bin 319'a ulaştı. lANKARA-AA

Türkiye, ekonomide 2024'ün son ayı-
na yoğun gündemle girmeye hazır-
lanırken yılın üçüncü çeyreğine ilişkin
büyüme verileri yarın açıklanacak,
milyonlarca çalışanın gözü ise gelecek
ay Asgari Ücret Tespit Komisyonuna
odaklanacak. Ticaret Bakanı Ömer
Bolat'ın kasım ayı dış ticaret verilerini
2 Aralık'ta Ankara'da açıklaması bek-
leniyor. Bolat, yılın 10'uncu ayına
ilişkin verileri paylaşırken "Ekim ayın-
da Cumhuriyet tarihimizin en yüksek
ekim ayı ihracatı rekorunu kırmış
bulunuyoruz. İhracatımız, geçen yılın
aynı ayına göre yüzde 3,6 artışla 23
milyar 600 milyon doları aşmış bu-
lunmaktadır." ifadelerini kullanmıştı.
TÜİK, 3 Aralık'ta ise kasım ayı en-
flasyon verilerini açıklayacak. Enflas-
yon, ekimde aylık bazda yüzde 2,88
artarken yıllık bazda yüzde 48,58'e
gerilemişti. Böylece, Tüketici Fiyat
Endeksi (TÜFE) yıllık bazda Temmuz
2023'ten, Yurt İçi Üretici Fiyat Endeksi
(Yİ-ÜFE) de Mart 2021'den bu yana
en düşük oran olarak kayıtlara geç-
mişti. Ekim ayına ilişkin sanayi üretim
endeksi ve iş gücü istatistikleri 10
Aralık'ta belli olacak. Türkiye'de işsizlik
oranı, eylülde bir önceki aya göre
değişim göstermeyerek yüzde 8,6'da
kalmıştı. Sanayi üretim endeksi ise
eylülde aylık bazda yüzde 1,6 artarken
yıllık bazda yüzde 2,4 azalış göster-
mişti. Hazine ve Maliye Bakanlığı 16
Aralık'ta kasım ayına ilişkin bütçe
uygulama sonuçlarını açıklayacak.
Merkezi yönetim bütçe gelirleri ekim-
de 769 milyar 207 milyon lira, gi-
derleri 955 milyar 478 milyon lira
olarak kaydedilmişti. TBMM Plan ve
Bütçe Komisyonu'nda başlayan bütçe
maratonu aralıkta Genel Kurula ta-
şınacak. Bütçe görüşmeleri, Genel
Kurulda 9 Aralık'ta başlayacak ve 20
Aralık'a kadar devam edecek. Yılın
son ayında milyonlarca işçi ile işve-
renin gözü ise Asgari Ücret Tespit
Komisyonunda olacak. Komisyonda,
işçi tarafını Türkiye İşçi Sendikaları
Konfederasyonu (TÜRK-İŞ), işveren
tarafını Türkiye İşveren Sendikaları
Konfederasyonu (TİSK) yetkilileri
temsil edecek. Çalışma ve Sosyal Gü-
venlik Bakanlığı temsilcileri de masada
yer alacak. lANKARA-AA

Ekonomide yılın
son ayına yoğun
ajandayla girilecek

lmanya’nın baş-
kenti Berlin’de
düzenlenen 6.

Türk Alman Enerji Forumu’na
katılan Enerji ve Tabii Kaynaklar
Bakanı Alparslan  Bayraktar,
basın mensuplarına açıklama-
larda bulundu. Türk Alman
Enerji Forumu’nun enerji iş-
birliklerinde örnek sayılabilecek
bir platform olduğunu belirten
Bayraktar, birçok ülkeyle buna
benzer birliktelikleri gerçekleş-
tirdiklerini dile getirdi. Bay-
raktar, Kovid-19 pandemisi ve
Rusya-Ukrayna Savaşı gibi uzun
süreli ve art arda gelen sorun-
lara rağmen Türk Alman Enerji
Forumu’nu “istikrarlı” bir şekilde
gerçekleştirdiklerini anlatarak,
“Birçok farklı alanda çalışıyoruz.
Dönem dönem çalışma konu-
larımız, çalışma gruplarımız
değişiyor. Bugün özellikle öne-
rilerimizin bir tanesi artık bu
forumu enerji ve madenler iş-
birliğine döndürmek oldu. Çün-
kü öyle gözüküyor ki iki ülkenin
de çok iddialı enerji dönüşümü
hedefleri var. Daha çok yenile-
nebilir, daha çok elektrikli araç-
lar, yeni teknolojilerden bah-
sediyoruz. Bütün bunların ba-
şarılı bir dönüşüme sahip ola-
bilmesi için elbette ki kritik
madenler gerekli.” ifadelerini
kullandı. Bu bağlamda Eskişehir
Beylikova'da dünyanın 2. en
büyük nadir toprak elementleri
rezervinin keşfedildiğini hatır-
latan Bayraktar, bunun ekonomi
ve enerji dönüşümü için büyük
bir önem taşıdığını vurguladı.

Bayraktar, gelecekte enerji
dünyasının çok farklı sınama-

larla karşı karşıya geleceğine
işaret ederek, “Buna hazır ola-
bilmek için bölgesel işbirlikleri,
ikili işbirlikleri önem arz ediyor.
Tabii, Türkiye ile Almanya ara-
sında da bu anlamda geçmişe
dayalı çok önemli bir işbirliği
süreci var. Daha büyük bir po-
tansiyel var, bu iki ülke arasın-
daki işbirliği anlamında. Ener-
jide ve madenlerde biz bunu
daha ileriye nasıl götürebiliriz?
Açıkçası bunları bugün önerdik.
Bunları detaylı bir şekilde mev-
kidaşımla tartışmış ve konuş-
muş olduk.” dedi.

Yenilenebilir enerji alanın-
daki çalışmalar hakkında bil-
giler veren Bayraktar, şunları
kaydetti: “Bakü Birleşmiş Mil-
letler İklim Değişikliği 29. Ta-
raflar Konferansı (COP29) ön-
cesi biz çok iddialı bir 2035
yenilenebilir enerji programı
açıkladık. Bu geçtiğimiz yıl or-
taya koyduğumuz, her yıl 5
bin megavat güneş ve rüzgar
hedefini biraz daha ileriye ta-

şıyan Türkiye'nin ekonomisini
karbonsuzlaştırma, karbon nötr
bir ekonomiye dönüştürmekle
alakalı iddialı bir program.
Dünyadaki birçok farklı kesim-
den, ülkeden ve sivil toplum
örgütünden çok önemli dere-
cede, bir anlamda övgü alan,
beğeniyle karşılanan, Dünya
Bankası olsun, uluslararası fi-
nansal kuruluşlar olsun haki-
katen iddialı bir program. Tabii,
2035'te güneş ve rüzgarımızın
120 bine çıkması, her yıl bizim
7500, 8000 megavatlık yeni
güç,…Güneş ve rüzgarda bu
hedefe doğru gidebileceğimize
inanıyoruz. Tabii ki yapmamız
gereken şeyler var. En önemli
konulardan bir tanesi izin sü-
reçlerini iyileştirmek. İzin sü-
reçlerini hızlandırmak ve bü-
rokrasiyi biraz hızlandırmak.
Tabii ki buradaki bulunma se-
beplerimizden bir tanesi, özel-
likle Alman şirketlerini Türki-
ye'de daha yoğun bir şekilde
bu alana yatırıma teşvik etmek.

Hem ekipman tedarikçilerini
hem Alman finansal kuruluşları
Türkiye'de yatırımı bu anlamda
yenilenebilir yatırımlara davet
etmek üzere buradayız. Bu-
günkü görüşmelerimizde bu
çalışmaları da ortaya koymuş
olduk. Yani bizim yenilenebilir
programı bu anlamda onların
da çok ilgisini çeken bir prog-
ram oldu."
Enerji
kaynaklarını
çeşitlendirme

Türkiye’nin enerji vizyonun-
da özellikle kaynak çeşitlen-
dirmesinin çok büyük bir yer
tuttuğunu aktaran Bayraktar,
bunun Avrupa tarafından dik-
katle izlendiğini belirtti. Bay-
raktar, “Yani biz enerjinin her
türünde aslında varız ve her
enerji türünü kullanmak du-
rumundayız. Ülkemizin arz gü-
venliği için ve tabii ki vatan-
daşlarımıza kesintisiz, kaliteli
ve ucuz enerjiyi sunabilmemiz
için Türkiye yerli kaynaklarını
kullanacak, yenilenebilir kay-
naklarını azami ölçüde kulla-
nacak, enerjisini verimli kulla-
nacak.”dedi. Türkiye’nin nük-
leer enerji konusunda Alman-
ya’dan farklı düşündüğünü ak-
taran Bayraktar, “Onlar nükleeri
terk ediyorlar ama nükleer Tür-
kiye’de mutlaka olmalı.
COP29'da, Bakü'de aynı za-
manda nükleer kapasiteyi
2050'de 3 katına çıkarma he-
defini imzalayan 31 ülke ara-
sında ki bunların arasında ge-
lişmiş birçok ekonomi var.” de-
ğerlendirmesinde bulundu.

Bayraktar, Türkiye’nin doğal
gazı geçiş yakıtı olarak enerji
sepetinde bulundururken Ka-
radeniz Sakarya gaz sahasın-
daki keşifle üretime başladığını
belirterek, ülkenin yeni gelişen
teknolojileri, kritik madenleri,
hidrojeni depolamayı ve karbon
yakalamayı aynı zamanda ener-
ji portföyü içerisinde konum-
landıran bir politika izlediğini
aktardı. Türkiye’nin enerjide
arz güvenliğini sağlama konu-
sunda da değerlendirmelerde
bulunan Bayraktar, şunları kay-
detti: “Ben her konuşmamda
ifade ediyorum. Özellikle bizim
için enerji arz güvenliği ve dışa
bağımlılığı düşürmek en temel
politika hedeflerimizden bir ta-
nesi. İşin elbette ki arz güvenliği
boyutu var, işin makroekono-
mik istikrar ve boyutu var. Çün-
kü Türkiye'nin en büyük ithalat
kalemi çok uzun yıllardır ve
her yıl enerji ithalatı. Doğal
gaza, kömüre, LPG'ye ödedi-
ğimiz paralar, petrole ödediği-
miz paralar. Dolayısıyla biz bu
dışa bağımlılığı hem ekonomi-
miz için hem de arz güvenliği-
mizi daha kuvvetli kılabilmek
için düşürmeye çalışıyoruz.
Onun için bu politikaları geliş-
tiriyoruz. Bu yönde de çalış-
maya devam edeceğiz. Ama
Türkiye'nin açıkçası bu enerji
talebi bu kadar büyürken, va-
tandaşlarımızın talebi büyür-
ken, ekonomimiz büyürken,
sanayimiz büyürken, herhangi
bir kaynağı herhangi bir ülkeyle
çalışmama lüksü olmadığını da
burada bir kez daha ifade etmiş
olayım.” lBERLİN-AA
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Türkiye’nin ihracatı ekimde 23,5
milyar dolar olarak gerçekleşti
Türkiye'nin ihracatı, ekimde
geçen yılın aynı ayına göre
yüzde 3,1 artarak 23 milyar
500 milyon dolar, ithalatı ise
aynı kalarak 29 milyar 409
milyon dolar olarak gerçekleşti.
Türkiye İstatistik Kurumu
(TÜİK) ve Ticaret Bakanlığı iş-
birliğiyle oluşturulan ekim ayına
ilişkin geçici dış ticaret verileri
açıklandı. Buna göre, Genel
Ticaret Sistemi kapsamında ih-
racat, ekimde geçen yılın aynı
ayına kıyasla yüzde 3,1 artarak
23 milyar 500 milyon dolar,
ithalat ise değişmeyerek 29
milyar 409 milyon dolar oldu.
Dış ticaret açığı, ekimde geçen
yılın aynı ayına göre yüzde
10,5 azalarak 5 milyar 909
milyon dolara geriledi. İhracatın
ithalatı karşılama oranı, Ekim
2023'te yüzde 77,5 iken geçen
ay yüzde 79,9'a yükseldi. Ocak-
ekim döneminde ise ihracat,
geçen yılın aynı dönemine göre
yüzde 3,1 artışla 216 milyar
195 milyon dolara çıktı. İthalat
ise yüzde 7,2 azalarak 282 mil-

yar 49 milyon dolara geriledi.
Ocak-ekim döneminde dış ti-
caret açığı yüzde 30,1 azalışla
94 milyar 267 milyon dolardan
65 milyar 853 milyon dolara
düştü. İhracatın ithalatı karşı-
lama oranı Ocak-Ekim 2023
döneminde yüzde 69 iken bu
yılın aynı döneminde yüzde
76,7'e yükseldi. Enerji ürünleri
ve parasal olmayan altın hariç
ihracat, ekimde yüzde 7,2 ar-
tarak 20 milyar 565 milyon
dolardan 22 milyar 55 milyon
dolara çıktı. Ekimde enerji ürün-
leri ve parasal olmayan altın
hariç ithalat yüzde 2,4 artışla
22 milyar 151 milyon dolardan
22 milyar 682 milyon dolara
ulaştı. Enerji ürünleri ve parasal
olmayan altın hariç dış ticaret
açığı, ekimde 627 milyon dolar
olarak gerçekleşti. Dış ticaret
hacmi yüzde 4,7 artışla 44 mil-
yar 737 milyon dolar oldu. Söz
konusu ayda enerji ve altın
hariç ihracatın ithalatı karşılama
oranı yüzde 97,2 olarak he-
saplandı. lANKARA-AA

150 dolara ithal edilen elektrotlar
yerli teknolojiyle 35 dolara üretiliyor
Erciyes Üniversitesi (ERÜ)
Hidrojen Enerjisi Araştırma
Grubu'nca, elektrolizörlere,
yakıt pilleri ve metal hava
ile metal iyon bataryalara
adapte edilebilir özgün geo-
metriye sahip düşük maliyetli
yenilikçi elektrotlar gelişti-
rildi. ERÜ Mühendislik Fa-
kültesi Enerji Sistemleri Mü-
hendisliği Bölümü Öğretim
Üyesi ve Hidrojen Enerjisi
Araştırma Grubu Lideri Doç.
Dr. Mehmet Fatih Kaya, AA
muhabirine, TÜBİTAK 1001
projelerinin çıktıları ve üni-
versitenin desteği sonucu
"Milli Elektrotlar" projesini
gerçekleştirdiklerini söyledi.
Geliştirdikleri elektrotların
hem özgün geometriye sahip
olduklarını hem de elektro-
lizör, yakıt pilleri ve bataryalar
gibi birçok uygulamaya adap-
te edilebildiklerini belirten
Kaya, "Bunlar kendi bilgisayar
kodlarımızla tasarımlarını

oluşturduğumuz sonra üç
boyutlu yazıcılarla metaller
ve iletken polimerler kulla-
narak grafen ve bakır katkılı
olarak ürettiğimiz elektrotlar.
Bu anlamda milli elektrotlar
diyebiliriz. Yurt dışından al-
dığımız ve yaklaşık 150 do-
lara mal edilen elektrotları
ülkemizde çok daha ekono-
mik olarak 35 dolar maliyetle
geliştirmiş durumdayız." dedi.
Milli elektrotların birçok uy-
gulama alanı olan hidrojen
enerji sistemlerine entegre
edilebildiğini aktaran Kaya,
şöyle konuştu: "Hidrojen
enerjisi, sanayide çelik er-
gitmede, kaynak sektöründe,
margarin ve gıda sektöründe
yaygın olarak kullanılıyor.
Bunun yanı sıra enerji dö-
nüşüm uygulamalarında da
çok fazla tercih ediliyor. Bu
elektrotlar yerlileştirme sü-
recimizin önemli bir adımını
oluşturuyor." lKAYSERİ-AA
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Bayraktar, enerjide arz güvenliği ve dışa bağımlılığı düşürmenin en temel hedeflerden biri olduğunu belirterek "Vatandaşla-
rımıza kaliteli ve ucuz enerjiyi sunabilmemiz için Türkiye yerli ve yenilenebilir kaynaklarını azami ölçüde kullanacak" dedi.

Bakan Bayraktar: Enerji arz güvenliği ve dışa bağımlılığı
düşürmek en temel politika hedeflerimizden bir tanesi

Elektrikli araç şarj soket sayısı ekimde yüzde 4,09 arttı
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AK Parti Genel Başkan Yardımcısı
Hayati Yazıcı, "yeni anayasa" ça-
lışmaları kapsamında meslek ku-
ruluşları, sendikalar ve sivil top-
lum kuruluşlarının başkan ve
temsilcileri ile parti genel mer-
kezinde düzenlenen çalıştayda
bir araya geldi. "Yeni Anayasa
Çalıştayı" başlamadan önce basın
toplantısı yapan Yazıcı, ilk çalıştayı
9 Ekim'de anayasa hukuku, hukuk
felsefesi, siyaset bilimi, sosyoloji
ve kamu yönetimi gibi alanlarda
uzman akademisyenlerin katılı-
mıyla yaptıklarını anımsattı. Yazıcı,
bu çalıştayda, "Türkiye neden
yeni bir anayasaya ihtiyaç duyu-
yor?" ve "Katılım ve uzlaşmaya
dayanan yeni anayasanın yapım
yöntemi ne olmalı?" sorularına
cevap aradıklarını söyledi. Yazıcı,
ilk çalıştaya ilişkin bir rapor ha-
zırlayarak, Cumhurbaşkanı Recep
Tayyip Erdoğan'a sunduklarını
söyledi. 2002'den itibaren ülkenin
temel sorunlarını kalıcı bir şekilde
çözmek amacıyla hükümet sis-
temi, demokrasi, özgürlükler ve
adalet alanında çok sayıda re-
forma imza attıklarını hatırlatan
Yazıcı, bu tarihi adımları ve yap-
tıkları reformları taçlandıracak
yeni ve sivil bir anayasa ihtiyacını
hep dile getirdiklerini vurguladı.
Yazıcı, 22 yıllık iktidarları boyunca
12 Eylül rejiminin izlerini silmek,
siyasal sistemi vesayetten arın-
dırmak, demokrasiyi güçlendir-
mek, özgürlükleri daha güvenceli
hale getirmek ve adaleti tesis et-
mek adına anayasa reformlarını

hayata geçirdiklerinin altını çize-
rek, "Ancak bütün bu düzenle-
melere rağmen hala Türkiye’nin
yeni ve sivil bir anayasa yapması-
nın bir zorunluluk olduğuna iç-
tenlikle inanıyoruz." dedi. 1982
Anayasası'nın askeri bir darbeden
sonra, millet iradesi ve milletin
temsilcileri dışlanarak, darbecilerin
öncelikleri doğrultusunda hazır-
landığını belirten Yazıcı, "AK Par-
ti'nin 'sivil anayasa' önerisi, içeriği
yanı sıra hazırlanma yöntemi ola-
rak da demokratik ve temelinde
millet iradesi olan anayasa öneri-
sidir. Hazırlanma yöntemi meş-
ruiyeti açısından da önemlidir. Bu
nedenle millet iradesinin ürünü
olmayan mevcut anayasanın ye-
rine halkın ve temsilcilerinin en
geniş katılımı ile bir anayasa ya-
pılmalı ve yürürlüğü sağlanmalı-
dır." değerlendirmesinde bulundu.
Yazıcı, 1982 Anayasasının bütün
değişikliklerine rağmen hem psi-
kolojik ve sembolik olarak hem
de gerçek anlamda 12 Eylül dar-
besinin izlerini taşıdığını ifade
ederek, şöyle devam etti: "Türk
milleti 2010 Anayasa referandumu

ile 12 Eylül darbecilerinin yargı-
lanmasının önünü açmış ve Türk
yargısı darbecileri yargılayıp mah-
kum etmiştir. 1982 Anayasası farklı
dönemlerde farklı Meclis çoğun-
lukları tarafından yapılan deği-
şikliklerle sistematik bütünlüğünü,
dil ve terim uyumunu, kavramsal
bütünlüğünü kaybetmiştir. Bu ne-
denle, anayasa değişikliği yerine,
beyaz bir sayfa açılarak, yeni bir
anayasa yapılması bir zaruret ha-
line gelmiş bulunuyor."
Siyasi partilere
çağrı

Yazıcı, Türkiye'ye ve Türk de-
mokrasisine yakışmayan darbe
mahsulü anayasaya karşılık, Türk
milletinin ve siyaset kurumunun
insan onuruna dayanan, tama-
men özgürlükçü, demokratik ve
sivil bir anayasa hazırlayacak ira-
deye ve birikime sahip olduğuna
içtenlikle inandıklarını vurguladı.
Hayati Yazıcı, "Günümüzde yeni
anayasa yapımına engel olacak
anayasal vesayet kurumları artık
yok. Bu nedenle herhangi bir ön
koşul ileri sürmeden bütün siyasi

partilere, kurucusu 'millet' olan,
sivil ve kuşatıcı bir anayasa ile
buluşturma çağrımızı tekrar edi-
yoruz, bu hedefe varmak üzere
çalışmalarımızı kararlı bir şekilde,
planlı bir biçimde sürdürüyoruz."
ifadelerini kullandı. Dünyada de-
mokrasi, insan hakları ve özgür-
lüklerin gerilediği, uluslararası hu-
kukun, kurumların ve kuralların
hiçe sayıldığı, dünyanın gözleri
önünde soykırım suçlarının işlen-
diği bir dönemde olunduğuna işa-
ret eden Yazıcı, konuşmasını şöyle
sürdürdü: "Tehditlerin, fırsatların
ve risklerin her alanda kendini
gösterdiği bir dönemde, iç cep-
hemizi tahkim edecek, Türkiye'mi-
zi ve milletimizi tarihin öznesi
yapacak atılımlar için yeni bir
'toplumsal sözleşme' yapmaya ka-
rarlıyız. Anayasa yapımında bizim
önerimiz, dünyadaki demokratik
anayasa yapım tecrübelerinden
ve ülkemizin 150 yıllık anayasa
birikiminden faydalanarak 'milletle
başlayan ve milletle biten', 'ilk
sözü de, son sözü de milletin söy-
lediği' bir yöntemin kullanılmasıdır.
Bu konuda odak noktamız millettir.
Önce milletimizin taleplerinin gerek
bireysel olarak gerekse temsilcileri
olan sivil toplum kuruluşları ara-
cılığıyla toplanması, sonrasında
Meclis'te partilerin en geniş katılı-
mıyla bir taslak hazırlanması, Genel
Kurul müzakeresi ve son aşama
bu taslağın referandumla tekrar
halkımızın onayına sunularak sü-
recin tamamlanması gerektiğine
inanıyoruz." lTBMM-AA

TBMM Sağlık, Aile, Çalışma ve
Sosyal İşler Komisyonunda, Sos-
yal Sigortalar ve Genel Sağlık
Sigortası Kanunu ile Bazı Ka-
nunlarda Değişiklik Yapılmasına
Dair Kanun Teklifi'nin görüşme-
lerine başlandı. Komisyon, AK
Parti Ankara Milletvekili Vedat
Bilgin başkanlığında toplandı.
Teklifin ilk imza sahiplerinden
AK Parti İzmir Milletvekili Ceyda
Bölünmez Çankırı, yaptığı su-
numda, 28 maddelik teklifin, 8
farklı kanunda değişiklik yapıl-
masını öngördüğünü söyledi.
Teklifle, engellilere yönelik emek-
lilikte norm ve standart birliği
sağlanarak, 2008 yılı Ekim öncesi
sigortalılar için vergi indirim bel-
gesine göre yürütülen emeklilik
işlemlerinin, çalışma gücü kay-
bına göre belirlenmesinin ve tüm
uygulamanın SGK tarafından yü-
rütülmesinin amaçlandığını be-
lirten Çankırı, şöyle devam etti:
"Yapacağımız düzenleme ile Sağ-

lık Bakanlığının kişisel verileri
hukuka uygun, etkin ve güvenli
bir şekilde işlemesi; sağlık hiz-
metlerinin kalitesinin artırılması,
kamu sağlığının korunması ve
sağlık sisteminin sürdürülebilirliği
açısından önemli sonuçlar do-
ğuracaktır. Sağlık hizmeti sunu-
munda yer alan paydaşların sa-
vunma haklarını etkin bir şekilde
kullanabilmesi için tıbbi kayıtların
doğru ve eksiksiz tutulması büyük
önem taşımaktadır. Ayrıca bu ka-
nun ile sağlık personelinin hare-
ketleri ve istihdam durumlarının
bildirilmesi, sağlık hizmetlerinin
verimli bir şekilde planlanması
ve yürütülmesini sağlayacağız."

Çankırı, İşsizlik Sigortası Ka-
nunu'nda yapılacak değişiklikle,
Esnaf Ahilik Sandığının yürürlük
tarihini, sosyal tarafların talepleri
doğrultusunda işgücü piyasala-
rının sürdürülebilir gelişimi için
3 yıl süreyle ertelemeyi hedefle-
diklerini aktardı. lTBMM-AA

Genel Sağlık Sigortası’na ilişkin
düzenlemeleri de içeren kanun
teklifi Komisyonda
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Boşanma davası açmak için
evlilik birliğinin en az 1 yıl
sürmesi şartı devam edecek

Anayasa Mahkemesi, anlaşmalı bo-
şanma davalarında evliliğin en az
bir yıl sürmesi şartını arayan Türk
Medeni Kanun hükmünün iptal is-
temini reddetti. Ankara 18. Aile
Mahkemesi, anlaşmalı boşanma ta-
lebiyle açılan davada uygulama ko-
nusu olan 4721 sayılı Türk Medeni
Kanunu'nun, "boşanma davası aç-
mak için evlilik birliğinin en az 1
yıl sürmüş olması" şartını düzenleyen
maddesinin iptali istemiyle Anayasa
Mahkemesine başvurdu. 4721 sayılı
Türk Medeni Kanunu'nun 166. mad-
desinin üçüncü fıkrasının birinci
cümlesinde yer alan "... bir yıl..."
ibaresinin iptali istenen başvuru di-
lekçesinde, kuralın, kişilerin iradesini
yok saydığı, temel hak ve özgür-
lüklerin kullanılmasını ve eşitlik il-
kesinin hayata geçirilmesini aşırı
derecede zorlaştırdığı, taraflarca fii-
len bitirilen bir evliliğin hukuken
belirli bir süre daha geçerli kılındığı,
bu durumun bir yıllık sürenin dol-
madığı hallerde tarafları boşanma
davası açılabilmeleri için farklı usul-
lere yönelmeye ve uzun süren yar-
gılama süreçlerine katlanmaya zor-
ladığı belirtildi. Anayasa Mahkemesi,
düzenlemenin iptal istemini reddetti.
Gerekçede, eşlerin aynı yöndeki ira-
delerine rağmen evlilik birliğinin te-
melinden sarsılmış sayılmasına ilişkin
karinenin geçerli olabilmesinin ev-
liliğin üzerinden bir yıl geçmiş olması
şartına bağlanmasının kanun koyu-
cunun takdir yetkisi kapsamında ol-
duğu belirtildi. 4721 sayılı Kanun'un
166. maddesinde, evlilik birliğinin
temelinden sarsılmasının boşanma
sebeplerinden biri olarak düzenlen-
diği kaydedilen gerekçede, şu tespitler
yapıldı: "Kanun koyucunun mümkün
olduğu ölçüde aile kurumunun ayak-
ta kalması amacıyla evliliğin üze-
rinden belirli bir süre geçmeksizin
eşlerin bu yönde karar alarak bo-
şanma davası açmalarını arzulama-
dığı anlaşılmaktadır. Böyle bir ge-
ciktirici etkinin eşlerin kararlarını
yeniden değerlendirmelerine imkan
sunacağı açıktır. Evliliğin en az bir
yıl sürmesi halinde eşlerin bu usul
ile boşanmaları mümkün olduğu
gibi ayrıca anılan Kanun'da düzen-
lenen diğer boşanma sebeplerine
dayalı olarak boşanma davası aç-
malarının önünde herhangi bir engel
bulunmamaktadır." lANKARA-AA

AK Parti’den STK’lerle ikinci ‘yeni anayasa’ çalıştayı
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dalet Bakanı Yılmaz
Tunç, TBMM Plan ve
Bütçe Komisyonunda,

Adalet Bakanlığının 2025 yılı
bütçesine ilişkin sunum yaptı.
Adaletin, insan onurunu koruyan
yegane değer olduğunu dile ge-
tiren Tunç, adaletin tesis edil-
mediği bir düzende hak ve öz-
gürlüklerin korunmasının müm-
kün olmadığını söyledi. Son 22
yılda önemli reformlara imza at-
tıklarını anlatan Tunç, bu süreçte,
temel kanunları toplumun ihti-
yaçlarına ve çağın gereklerine
uygun olarak yenilediklerini ifade
etti. Tunç, gelecek günlerde ka-
muoyuyla paylaşacakları Türkiye
Yüzyılı Yargı Reformu Strateji
Belgesi kapsamında, 2028 yılına
kadar olan süreyi kapsayacak
hedefler doğrultusunda, başta
ceza adaleti sistemi olmak üzere
birçok düzenleme önerisini gün-
deme getireceklerini kaydetti.
Yargı teşkilatının iş yüküne ilişkin
bilgiler veren Tunç, "Bugün iti-
barıyla cumhuriyet başsavcılık-
larında 6 milyon 113 bin, ilk de-
rece mahkemelerinde 3 milyon
884 bin, istinaf mahkemelerinde
1 milyon 333 bin, temyiz mah-
kemelerinde de 513 bin olmak
üzere toplam 11 milyon 845 bin
derdest dosya bulunmaktadır. Bu
ağır iş yüküne rağmen yıl içeri-
sinde yargı teşkilatımız, ilk derece,
istinaf ve temyiz aşamalarında
toplam 12 milyon 113 bin dos-
yada karar vermiştir." diye ko-
nuştu. Bakan Tunç, 2002'de 9
bin 349 olan hakim ve savcı sa-
yısını 24 bin 691'e yükselttiklerini;
bu yıl içerisinde 1195 hakim ve

savcının mesleğe başlamasını
sağladıklarını anlattı. Hukuk eği-
timinde kaliteyi artırmaya yönelik
reformlarından birinin "Hukuk
Mesleklerine Giriş Sınavı" oldu-
ğunu dile getiren Tunç, sınavla,
hukuk mesleklerinde görev ya-
pacakların niteliklerini artırarak
liyakati ön plana çıkarmayı amaç-
ladıklarını söyledi. Tunç, hakim
ve savcı yardımcılığı sistemini
de bu yıl hayata geçirdiklerini
hatırlatarak, "Yeni sistemle, 2 yıl
süren hakim ve savcı adaylığı
yerine yaklaşık 1 yılı Adalet Aka-
demisinde, 2 yılı da adliyelerde
tecrübeli hakim ve savcılarımızın
yanında usta-çırak ilişkisi içeri-
sinde geçirilecek bir mesleğe ha-
zırlık dönemi uygulamasını baş-
latmış bulunuyoruz. 23 Aralık
2023 tarihinde gerçekleşen sınavı
kazanan 1075 hakim ve savcı
yardımcısı görevlerine başladı.
Halihazırda 2 bin 566 hakim ve
savcı adayımız da stajlarına de-
vam ediyorlar. Bu yıl sonunda
bin hakim ve savcı yardımcısı
alımı için 21-22 Aralık tarihle-
rinde sınav yapılacak." dedi.

İnsan kaynağının nitelik ve
niceliğini artırırken, mahkeme
sayısını da artırdıklarını anlatan
Tunç, 2002'de adli yargıda 3 bin
581 olan mahkeme sayısını 8
bin 383'e, idari yargıda 146 olan
mahkeme sayısını ise 233'e yük-
selttiklerini belirtti. Bakan Tunç,
adliyelerin, adaletin tecelli ettiği
mekanlar olduğunu ifade ederek,
şunları kaydetti: "Bu nedenle bir
yandan mevzuatımızı yeniliyor,
insan kaynağımızı güçlendiriyor
ve yeni mahkemeler kuruyorken,

diğer yandan adalet teşkilatımızın
fiziki altyapısını güçlendirerek
adliyenin mehabetine uygun hiz-
met binaları inşa ediyoruz. 2002
yılında 78 olan müstakil adalet
sarayı sayısını 379'a yükselttik.

2024 yılı yatırım programının
inşaat karakteristiğinde 38 adliye,
bir çocuk adalet merkezi, 30
ceza infaz kurumu, 6 adli tıp ve
bir personel eğitim merkezi olmak
üzere toplam 76 inşaat projesi
yer almaktadır. Yapım ihalesi sü-
reci devam eden, yapım ihalesi
tamamlanan ve inşaatı devam
eden 34 adliye, 4 adli tıp kurumu
ve 11 ceza infaz kurumu olmak
üzere toplam 49 proje bulun-
maktadır. Diğer yandan haliha-
zırda 32'si adliye, 21'i ceza infaz
kurumu olmak üzere toplam 53
projenin etüt, proje çalışmaları
da devam etmektedir."

Tunç, 2025 yılı yatırım prog-
ramında da 68 adliye, 2 adli tıp
binası, 20 ceza infaz kurumu, 3
personel eğitim merkezi ve 30
mahalde toplam 896 dairelik ad-
liye konutu yapılması için teklifte
bulunduklarını söyledi. Adalet
Bakanı Tunç, yargının teknolojik
altyapısını geliştirmek için de
önemli adımlar attıklarını dile
getirerek, "Bu kapsamda yargı
sistemine modern bilişim imkan-
larını kazandırdık. Tüm yargı
kurumlarını bilişim ağıyla birbi-
rine bağladık. UYAP entegrasyon
çalışmaları kapsamında 2024 yı-
lında 3 kurumla 12 entegrasyon
daha sağlayarak, sistemin 57 ku-
rumla 185 farklı entegrasyonunu
tamamladık. Savcılıklar ve mah-
kemeler tarafından bilgi ve bel-

geler artık saniyeler içerisinde
temin edilebiliyor." bilgilerini ver-
di. Ses ve Görüntü Bilişim Sistemi
(SEGBİS) ve e-Duruşma uygu-
lamalarıyla duruşmalara elek-
tronik ortamda katılmanın yolunu
açtıklarını söyleyen Tunç, bugüne
kadar SEGBİS üzerinden 5 mil-
yonun üzerinde, e-Duruşma üze-
rinden ise 2 milyon 244 bin 725
görüşme gerçekleştirildiğini an-
lattı. Tunç, e-Tebligat uygulaması
sayesinde de tebligat süreçlerini
hızlandırdıklarını vurgulayarak,
"Zorunlu e-Tebligat sistemine
geçtiğimiz 2019 yılından bugüne
kadar toplam 247 milyon 589
bin 460 elektronik tebligat gön-
derimini yaparak 13 milyar 424
milyon 684 bin 406 lira tasarruf
sağladık. Böylece 147 bin 316
ağaç kesilmekten kurtarılarak, 8
bin 666 ton kağıt tasarruf edildi.
2024 yılında yapılan e-Tebligat
sayısı ise 59 milyon 559 bin
380'e ulaştı." diye konuştu.
Kadına karşı
işlenen şiddet
suçları

2002'den bu yana hak ve öz-
gürlüklerin daha iyi korunmasını
sağladıklarını ve ceza sisteminin
caydırıcılığını güçlendirdiklerini
dile getiren Tunç, Türk Ceza Ka-
nunu ve Ceza Muhakemesi Ka-
nunu'nda 2004'te "çağın gerek-
lerine uygun düzenlemeler" ya-
pıldığını vurguladı. Tunç, "Top-
lumsal huzurun korunması için
bazı suçların cezalarını artırdık."
dedi. Kasten öldürme, kasten ya-
ralama, işkence, cinsel saldırı,
uyuşturucu madde imal ve ithali,

hırsızlık suçlarının cezalarının
arttırıldığını belirten Tunç, kadına
karşı işlenen şiddet suçlarında
da değişiklikler yapıldığını söyledi.
Israrlı takip suçunun da müstakil
suç olarak düzenlendiğini, ceza
adaleti sitemine yeni müesseseler
kazandırıldığını belirten Tunç,
"Hiç kimsenin haksız, temelsiz
ve yersiz suçlamalarla karşı kar-
şıya kalmaması için 'soruşturma
yapılmasına yer olmadığına dair
karar (SYOK)' verilmesi imkanını
getirdik. 2017'den itibaren 1 mil-
yon 191 bin 241 SYOK verildi.
2024 yılında verilen SYOK sayısı
ise 214 bine ulaşmıştı. Böylece,
yaklaşık 1 milyon 405 bin va-
tandaşımızın lekelenmeme hak-
kını koruduk." ifadelerini kullandı.
Sırf ifade almaya yönelik yaka-
lama kararlarından kaynaklı mağ-
duriyetleri gidermek amacıyla
taahhütle serbest kalma uygula-
masının hayata geçirildiğini anım-
satan Tunç, bu kapsamda 392
bin 729 vatandaşın taahhüt ve-
rerek serbest kaldığını bildirdi.
Yargı süreçlerinin daha hızlı ve
etkin yürütülmesi, vatandaşların
adalete erişiminin kolaylaştırıl-
ması amacıyla İstanbul Havali-
manı'nda Gaziosmanpaşa Adli-
yesine bağlı bir birim kuruldu-
ğunu belirten Tunç, yakın geç-
mişte de Antalya Havalimanı'nda
benzer bir birim kurulduğunu
anımsattı. Tunç, "İhtiyaç duyulan
diğer havalimanlarımızda da ad-
liye birimlerini hayata geçirerek,
adalet hizmetlerini vatandaşla-
rımıza daha yakın ve hızlı bir şe-
kilde sunmayı hedefliyoruz." diye
konuştu. lTBMM-AA

A

Bakan Tunç: Zorunlu e-Tebligat sistemi ile 147 bin 316 ağaç
kesilmekten kurtarılarak 8 bin 666 ton kağıt tasarruf edildi
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Adalet Bakanı Tunç,
"Zorunlu e-Tebligat
sistemine geçilen
2019'dan bu yana,
13 milyar 424 mil-

yon 684 bin 406 lira
tasarruf sağladık.

Böylece 147 bin 316
ağaç kesilmekten
kurtarılarak 8 bin

666 ton kağıt tasar-
ruf edildi" dedi.
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İçişleri Bakanı Ali Yerlikaya, jan-
darma ekiplerince 7 ilde düzenle-
nen, "Siberağ-10" operasyonları kap-
samında gözaltına alınan 48 şüp-
heliden 23'ünün tutuklandığını bil-
dirdi. Bakan Yerlikaya, sosyal medya
hesabından yaptığı açıklamada, An-
talya, Giresun, Manisa, Konya, Sa-
karya, Mersin ve Van Cumhuriyet
başsavcılıkları ile Jandarma Genel
Komutanlığı Siber Suçlarla Müca-
dele Daire Başkanlığı koordinesinde
"nitelikli dolandırıcılık" ve "yasa dışı
bahis" suçlarına yönelik "Siberağ-
10" operasyonunun yapıldığını be-
lirtti. Operasyon kapsamında ya-
kalanan ve hesaplarında 225 milyon
lira işlem hacmi bulunan 48 şüp-
heliden 23'ünün çıkarıldıkları ha-
kimliklerce tutuklandığını, 17'si hak-

kında adli kontrol kararının veril-
diğini, diğerlerinin de işlemlerinin
devam ettiğini aktaran Yerlikaya,
şunları kaydetti: "Yakalanan şüphe-
lilerin, sosyal medya platformları
üzerinden yatırım vaadi ile dolan-
dırıcılık yapmak, internet ortamında
ikinci el eşya ilanı, tatil paketi, uçak
bileti ve konaklama hizmetleri adı
altında reklam oluşturarak vatan-
daşlarımızı dolandırmak, sosyal med-
ya platformları üzerinden yasa dışı
bahis teşviki ve oynanması yönünde
reklam paylaşımı yapmak suçların-
dan savcılıklarımızca haklarında so-
ruşturma başlatıldı. Operasyonlar
sonucu, ruhsatsız tabanca ve av tü-
feği, çok sayıda bilgisayar, telefon,
taşınabilir bellek ve banka veya kredi
kartı ele geçirildi." lANKARA-AA

‘Siberağ-10’ operasyonlarında gözaltına
alınan 48 şüpheliden 23'ü tutuklandı

SB Basın ve Halkla
İlişkiler Müşaviri
Tuğamiral Zeki Ak-

türk, Bakanlıkta düzenlenen
haftalık basın bilgilendirme top-
lantısında, Türk Silahlı Kuv-
vetlerinin (TSK), PKK/KCK/
PYD-YPG, DEAŞ ve FETÖ terör
örgütleri başta olmak üzere
her türlü tehdit ve tehlikeye
karşı yurt içinde ve sınır öte-
sinde kesintisiz şekilde ve ba-
şarıyla operasyonlarına devam
ettiğini vurguladı. Aktürk, şun-
ları söyledi: "TSK'nın, kayna-
ğında, sürekli ve kapsamlı ola-
rak Irak ve Suriye'nin kuzeyinde
gerçekleştirdiği terörle müca-
dele operasyonlarıyla son bir
haftada 72 terörist etkisiz hale
getirilmiştir. Böylece, 1 Ocak'tan
bugüne kadar etkisiz hale ge-
tirilen terörist sayısı 2 bin 611
olmuştur. Sınırlarımızın emni-
yetini ileriden sağlama ve terörü
kaynağında yok etme stratejisi
kapsamında 17 Nisan 2022'de
Irak'ın kuzeyinde başlatılan
Pençe-Kilit Operasyonu'nda
kahraman ordumuzun büyük
özveri ve gayretiyle Zap'ta kilit
kapatılmış, Irak sınırımızın ta-
mamının emniyeti sınır ötesin-
den tesis edilmiştir."

TSK'nın, Türkiye'nin ve mil-
letin beka ve güvenliği için
bölgedeki operasyon, arama
ve tarama faaliyetlerine tek
bir terörist kalmayıncaya kadar
devam edeceğini belirten Ak-
türk, "Pençe-Kilit bölgesinde
bugüne kadar icra edilen ope-
rasyonlar ve hava harekatları
sonucunda; toplam 1128 te-
rörist etkisiz hale getirilmiş,
bölgede teröristlerin döşediği
3 bin 146 mayın ve EYP te-
mizlenmiş, 1317 mağara ve
sığınak kullanılamaz hale ge-
tirilmiş ayrıca 948'i ağır silah
olmak üzere 2 bin 408 muhtelif
silah ile 900 bine yakın farklı
tip ve cinste mühimmat ele
geçirilmiştir." şeklinde konuştu.
Tuğamiral Aktürk, hudutların,
Cumhuriyet tarihinin en yoğun
tedbirleri ve tesis edilen ka-
demeli güvenlik sistemiyle
uluslararası standartlarda ko-
runduğunun altını çizerek,
"Son bir haftada yasa dışı yol-
larla geçmeye çalışan 186 şahıs
yakalanmıştır. 790 şahıs ise
hududu geçemeden engellen-
miştir. Yakalanan şahıslardan
5'i terör örgütü mensubudur.
Böylelikle, 1 Ocak'tan bugüne
kadar hudutlarımızdan yasa
dışı yollarla geçmeye çalışırken
yakalananların sayısı 13 bin
127, hududu geçemeden en-
gellenen kişi sayısı da 90 bin
479 olmuştur." bilgisini paylaştı.

Aktürk, Türkiye ile Yunanistan
arasında Güven Artırıcı Önlem-
ler 2024 Yılı Uygulama Planı
kapsamındaki faaliyetlere ilişkin
yaptığı bilgilendirmede, şunları
aktardı: "26-28 Kasım arasında
Hava Kuvvetleri Komutanlığı-
mızdan bir heyet Yunan Hava
Kuvvetleri Komutanlığını ziyaret
etmekte, iki ülke harp okulları
arasında karma voleybol mü-
sabakası yapılmakta, Yunan De-
niz Kuvvetleri Komutanlığından
bir heyet ise Deniz Kuvvetleri
Komutanlığımızı ziyaret etmek-
tedir. Yine söz konusu plan kap-
samında Yunanistan Taktik
Hava Kuvveti Komutanı ve be-
raberindeki heyet 2-3 Aralık
tarihlerinde Eskişehir’deki Mu-
harip Hava Kuvveti Komutan-
lığımıza ziyaret gerçekleştire-
cektir."

Türkiye'nin daveti ile Lib-
ya'nın barış, istikrar ve güven-
liği için atılabilecek ek adımları
ele almak üzere 5 artı 5 Ortak
Askeri Komisyon heyetinin bu-
gün Milli Savunma Bakanlı-
ğında ağırlanacağını söyleyen
Aktürk, "Nihai amacımız tüm
kurumları ile birlikte hareket
eden birleşik bir Libya'dır. Bu
kapsamda, birleşik Libya an-
layışı zemininde, desteğimizi
ve Libya'daki tüm kesimlerle
işbirliğimizi sürdürmekte ka-
rarlıyız." dedi. Aktürk, bölgede
şiddeti tırmandıran İsrail'in,
Gazze'de kadınları ve çocukları
öldürmeye devam ettiğini ha-
tırlatarak, şunları anlattı: "Bu-
güne kadar 45 bine yakın Fi-
listinlinin ölümüne sebep olan
İsrail'in süregelen bu saldırıları
karşısında alınan kararların
yetersizliği görülmektedir. Ulus-
lararası toplum, acil ve kalıcı
ateşkesin sağlanması ve böl-
geye insani yardımların ulaş-
tırılması yönünde kararlı dav-
ranmalı ve zorlayıcı tedbirler
almalıdır. Lübnan'da ateşkes
sağlanmasından memnuniyet
duyuyor, varılan ateşkesin kalıcı
olması ve benzer uluslararası
girişimlerin Filistin'de de bir
an önce kalıcı ve kapsamlı
ateşkes sağlanması için yo-
ğunlaştırılması gerektiğini bir
kez daha vurguluyoruz."

Tuğamiral Aktürk, TSK'nın

eğitim ve tatbikat faaliyetlerinin
de aralıksız devam ettiğini vur-
gulayarak, şu bilgileri paylaştı:
"NATO Daimi Mayın Karşı Ted-
birleri Görev Grubu-2 görevi
kapsamında, TCG Akçakoca
mayın avlama gemimiz tara-
fından, 29 Kasım-1 Aralık ta-
rihleri arasında da aynı liman
ziyaret edilecektir. Birleşmiş
Milletler Lübnan Geçici Görev
Kuvveti (UNIFIL) görevi kap-
samında, Mersin'e, Endonezya
Deniz Kuvvetleri unsuru Di-
ponegero gemisi tarafından
16-29 Kasım, İtalya Deniz Kuv-
vetlerine ait Luigi Rizzo tara-
fından ise 24-28 Kasım tarihleri
arasında liman ziyaretleri ger-
çekleştirilmektedir. 26 Kasım'da
Güvence Tedbirleri kapsamın-
da Romanya hava sahasında
Havadan İhbar Kontrol uçağı-
mız tarafından uçuş görevi ya-
pılmıştır. NATO Müttefik Hava
Komutanlığınca Artırılmış Te-
yakkuz Faaliyetleri kapsamında
yarın Romanya hava sahasında
icra edilecek Mukabil Hava
Harekatı faaliyetine 2 adet F-
16 uçağımız ile katılım sağla-
nacaktır."

Tuğamiral Zeki Aktürk, 18-
24 Kasım tarihleri arasında
TSK'nın ev sahipliğinde 11 ül-
kenin katılımıyla Antalya'da
düzenlenen "1'inci Uluslararası
Askeri Sporlar Konseyi (CISM)
Açık Askeri Kick Boks Şampi-
yonası"na katılan birlikleri teb-
rik etti. TSK Kick Boks takımı-
nın takım tasnifinde 6 birincilik
ve 1 ikincilik kupası ile ferdi
tasnifte 14 altın, 7 gümüş ve
5 bronz madalya elde ettiği
bilgisini veren Aktürk, "21 ül-
kenin katılımıyla Ermenistan'da
düzenlenen 'Uluslararası Askeri
Sporlar Konseyi (CISM) Güreş
Dünya Şampiyonası'nda 2 al-
tın, 1 gümüş ve 5 bronz ma-
dalya kazanan TSK Spor Gücü
Güreş Milli Takımımızı bir kez
daha kutluyoruz." dedi.
Öğrenci ve personel
temin faaliyetleri

Personel ve askeri öğrenci
temin faaliyetlerinin de plan-
landığı şekilde devam ettiğine
dikkati çeken Aktürk, "Milli
Savunma Bakanlığı ve Kuvvet

Komutanlıklarında İstihdam
Edilmek Üzere 2024 Yılı Teknik
Sınıflarda Uzman Erbaş Te-
mini" başvurularının 18 Kasım
- 6 Aralık, "Milli Savunma Ba-
kanlığı, Genelkurmay Başkan-
lığı, Kuvvet Komutanlıkları ve
Milli Savunma Üniversitesine
Sözleşmeli Personel Temini"
başvurularının 28 Kasım-28
Aralık, TSK'ya "Fakülte veya
Yüksekokul Mezunlarından
2024 Yılı Muvazzaf Astsubay
Adayı Temini" ile "En Az Dört
Yıl Süreli Fakülte veya Yük-
sekokul Mezunlarından 2024
Yılı Bando Sınıfı Muvazzaf Ast-
subay Adayı Temini" başvuru-
larının ise 26 Kasım-15 Aralık
tarihleri arasında yapılabileceği
bilgisini verdi.
Zap'ta kilit kapatıldı

Suriye'nin kuzeyindeki mu-
halif grupların hareketliliğiyle
ilgili sorular üzerine kaynaklar,
"Bölgedeki bazı yerel grupların
başlattıkları hareketliliği ve
buna bağlı gelişmeleri yakinen
takip etmekteyiz. Birliklerimiz
için her türlü tedbiri aldık ve
almaya da devam etmekteyiz."
yanıtını verdi. Bakanlık kay-
nakları, Irak'ın kuzeyindeki
Zap'ta kilidin kapatılmasıyla
ilgili sorular üzerine şu bilgileri
paylaştı: "2016 yılından iti-
baren uygulamaya başladığı-
mız, 'sınırlarımızın emniyetini
ileriden sağlama ve terörü
kaynağında yok etme' stratejisi
kapsamında 17 Nisan 2022'de
Irak kuzeyinde başlatılan Pen-
çe-Kilit Operasyonu ile Pençe
harekatlarımızın kilidi kapa-
tılmış ve Irak sınırımızın ta-
mamının emniyeti ileriden te-
sis edilmiştir. Pençe-Kilit böl-
gesinde bugüne kadar icra
edilen operasyonlarımız ve
hava harekatlarımız netice-
sinde, toplam 1128 terörist
etkisiz hale getirilmiş, bölgede
teröristlerin döşediği 3 bin
146 mayın ve EYP temizlen-
miş, 1317 mağara ve sığınak
kullanılamaz hale getirilmiş,
ayrıca 948'si ağır silah olmak
üzere 2 bin 408 muhtelif silah
ile 889 bin 412 farklı tip ve
cinste mühimmat ele geçiril-
miştir. lANKARA-AA

M
Ben, Klavye Şövalyesiyim. Görevim,
etkili, çarpıcı, çoğu zaman doğru ve
kaynağı sağlam sözcüklerin gücünü
kullanarak internet diyarını aydınlat-
mak. Tabi buna aydınlatmak denirse!
Ama bu diyar, karanlık güçlerin etkisi
altında. Bu güçler, kötülük tohumları
eken, anlaşmazlıkları körükleyen ve
güzellikleri çirkinleştiren süslü ve yalan
sözcükleri kullanıyor.

Bir zamanlar, ben de onlardan bi-
riydim. Klavye başında oturur, par-
maklarımla tuşlara dokunarak herkesi
inciten sözler yazardım. Sözün doğru-
luğunu hiç ama hiç araştırmazdım.
Beğenilsin de nasıl olursa olsun, diyerek
olabildiğince saçmalıyordum. Böylece
kendimi güçlü hissediyor ve önemli
biri sanıyordum. Ama bir gün, bütün
bu konuların yanlışlığını, arka planını
bilen öğretmenimle karşılaştım. 

Bana, sözcüklerin kılıçtan daha
keskin olduğunu, bir kez söylenmiş
bir sözün geri alınamayacağını anlattı.
Öğretmenim ayrıca herkesin bildiği
ama uygulamadığı “Söz gümüşse sü-
kût altındır.” Sözünün ne olduğunu
ve nasıl uygulanması gerektiğini ör-
neklerle bana anlattı. 

O günden sonra, hayatım değişti.
Kötü sözcüklerin yerine, güzel ve yapıcı
sözcükler kullanmaya başladım. İlginç-
tir, o günden sonra daha az konuşmaya
başladım. Çünkü ağzımdan çıkan her
sözcüğün nereye varacağını, nasıl an-
laşılacağını önce uzun uzun tartıyor-
dum. Elbette ki bu da zaman alıyor ve
daha az konuşmamı sağlıyordu.

"İki dinle bir söyle." derler ya, işte
ben de bu sözü hayatımın merkezine
aldım. Artık boş yere konuşmak yerine,
düşünerek ve dikkat ederek konuşuyor
ve yazıyordum. Necip Fazıl'ın dediği
gibi, "Söz bir damla denizden, bir kı-
vılcım güneştir." Her sözün bir anlamı,
bir etkisi olduğunu anladım. Az ko-
nuşmanın önemini daha iyi anladım.

Bir keresinde, bir toplantıda karşı-
laştığım bir sanal dünya kahramanıyla
büyük bir tartışmaya girmiştim. Ona
kötü sözler söylemiş, onu aşağılamıştım.
Sonra pişman olup özür diledim. O da
beni affetti ve bana, "Bir insanı incitmek
çok kolaydır, ama onu mutlu etmek
çok zordur." dedi. Bu söz, beni derinden
etkilemişti. 

O günden sonra, daha dikkatli ol-
maya karar verdim. Bir sosyal medya
fenomeninin böyle bir cümle kurması
da beni ayrıca etkilemişti. Oysa you-
tuber ya da sosyal medya fenomeni
denilen bu kişilerin birçoğu her türlü
olumsuzluğun kaynağı gibiydiler. İşte
o gün, “Demek ki iyi olanları da varmış!”
dedim.

Orhan Veli'nin yalın ve samimi dili
gibi, ben de herkesin anlayabileceği
bir dil kullanmaya çalışıyorum. Bir ta-
raftan da Divan edebiyatının zengin
kelime hazinesi gibi yeni ve farklı söz-
cükler keşfetmek istiyorum. Ama bunun
için daha çok okumam ve seçerek oku-
mam gerekiyordu.

Peki, sizce internette en çok hangi
kötü sözcükler kullanılıyor? Bu söz-
cüklerin yerine hangi güzel sözcükler
kullanabiliriz? Örneğin, “iğrenç, aşağılık,
canım sıkılıyor vb.” yerine "Nasıl yap-

sam?” “Etrafımdaki insanlara ve ken-
dime nasıl faydalı olabilirim?” “İçinde
bulunduğum günü en anlamlı nasıl
geçirebilirim?” “Kime nasıl teşekkür
edebilirim?" diyerek daha olumlu bir
iletişim kurabiliriz.

Unutmayın, her birinizin elinde
sihirli bir değnek var: klavye. Bu değneği
iyi kullanırsak, internet diyarını cennet
bahçesine çevirebiliriz. Ama kötü kul-
lanırsak, cehenneme çevirebiliriz. Seçim
sizin!

Klavye Şövalyesi olarak bunları yaz-
dım. Aslında ben küçük ve hareketli
sarı kuzu, Sürmeliyim. Ağacın dalında
öylece tüneyen küçük ve akıllı serçelerin
en hareketlisi Akıllı Kanat arkadaşlarıyla
beraber beni dinlemişti.  O da bana
hak vermişti. 

Biraz düşündü ve Akıllı Kanat da
incecik cik sesiyle söze girdi:

“Sevgili dostlar, internet ve sosyal
medya harika birer araçtır. Ancak yanlış
kullanıldığında zararlı bir silaha dö-
nüşebilir. Bir kere, “İsteyen istediği
gibi yazar, herkes kendi düşüncelerini
paylaşabilir!” denilmesi yanlıştır. Bir
süzgeçten, onaydan geçmeli. Özellikle
herkese açık olan yazılar ve her türlü
paylaşım bir filtreden geçmeli ki de-
netlenebilsin ve taze zihinleri zehir-
lenmesin.

Ayrıca şu sözleri de unutmamak
gerekiyor, 

“Söz, ok gibidir; bir kez ağzından
çıktı mı geri dönmez.”  

“Söz var iş bitirir, söz var baş yitirir.” 
Evet, dedi Sürmeli, “Söz ki güzelse,

her yerde yankı bulur.” “Kötü dil, seni
geçici olarak popüler yapabilir ama
gerçek saygıyı asla kazandıramaz. Çün-
kü saygı, güzel sözlerin ve davranışların
doğru sonuçlarıdır.”

Bu konuşmalar beni düşündürdü.
Gerçekten internette yazdığımız her
şeyin bir etkisi vardı. Akıllı Kanat da
konuşmasını bitirirken şu soruları sordu:
“Yazdığınız kelimelerin ve onları oluş-
turan cümlelerin gerçekten hangi et-
kilere sahip olduğunu biliyor musunuz? 

“Kaç kişiyi zehirleyebileceğini hesap
edebiliyor musunuz?” 

Özellikle sosyal medyada yazmadan
önce kendinize bu ayrıntıları lütfen
sorun!

O günden sonra, internette yazma-
dan önce ince eleyip sık dokumaya,
kılı kırk yarmaya ve olabildiğince hassas
davranmaya başladım. Çünkü sosyal
medyada ve gerçek hayatta kötü söz-
lerin ve kötülüklerin iyiliklerden çok
daha hızlı yayıldığına şahit olmuştum.

Sürmeli ve arkadaşları, Ak Kanat
ve arkadaşları mevzuyu çok net özet-
lemişler. Bize de uygulamak ve güzel-
likleri desteklemek düşer. Keşke herkes,
sözlerinin gücünü bilerek, internet di-
yarını sevgi ve saygı dolu bir mekâna
dönüştürmeye katkı sağlayabilse. Uma-
rım, bir gün tüm dünya, birbirine
saygılı ve anlayışlı bir iletişim diliyle
konuşmayı başarır.

Ak Kanat ve ekibi cik cik cik cik di-
yerek bir başka mekâna kanat çırptılar.
Sürmeli de meee, mee dedikten sonra
onun ekibi de mee mee mee diyerek
çayırlarda zıplamaya ve gönlünce ot-
lamaya gittiler.

FO
T
O

Ğ
R

A
F:

 A
A

Son bir haftada 72 terörist
ETKİSİZ HALE GETİRİLDİ

MSB'den, yapılan yazılı
açıklamada, MSÜ Kara
Harp Okulu Türk Dili Kom-
pozisyon ve Hitabet Dersi
için hazırlanan ve senato
tarafından basılmasına izin
verilen "Ders Notu" kitabı-
nın kapağında herhangi bir
görsel bulunmadığını be-
lirtti Milli Savunma Bakan-
lığınca (MSB), Milli Savun-
ma Üniversitesi (MSÜ)
Kara Harp Okulu Türk Dili
Kompozisyon ve Hitabet
Dersi kapsamında hazırla-
tılan kitap kapağının, "Üni-
versite yönetiminin bilgisi
dışında editör tarafından
kurum dışı bir grafikçiye
hazırlatıldığını ve kapaktaki
uygunsuzluğun fark edil-
mesi üzerine kitapların der-

hal toplatıldığı" bildirildi.
MSB'den, yapılan yazılı
açıklamada, MSÜ Kara
Harp Okulu Türk Dili Kom-
pozisyon ve Hitabet Dersi
için hazırlanan ve senato

tarafından basılmasına izin
verilen "Ders Notu" kitabı-
nın kapağında herhangi bir
görsel bulunmadığını be-
lirtti. Açıklamada, şunlar
kaydedildi: "Sosyal med-

yada yer alan kitap kapağı,
üniversite yönetiminin bil-
gisi dışında editör tarafından
kurum dışı bir grafikçiye
hazırlatılmış ve kapağın ders
notu kitaplarının baskısı için
de kullanılması amacıyla
yeni kapak, idarenin bilgisi
dışında editör tarafından
matbaaya verilmiştir. Ka-
paktaki uygunsuzluğun fark
edilmesi üzerine kitaplar
derhal toplatılmıştır. Kurum
dışı bir grafikçiye kapak ha-
zırlatan Prof. Dr. Öztürk
Emiroğlu bu uygunsuz dav-
ranışından dolayı 9 Ka-
sım'da görevinden istifa et-
miştir. MSÜ Rektörlüğü ta-
rafından olayla ilgili derhal
idari ve adli süreç başlatıl-
mıştır." lANKARA-AA

MSB’den, bazı sosyal medya hesaplarında
paylaşılan kitap kapağına ilişkin açıklama

Milli Savunma Bakanlığı (MSB), Irak'ın ve Suriye'nin kuzeyi dahil yürütülen
operasyonlarda son bir haftada 72 teröristin etkisiz hale getirildiğini bildirdi.

“Cik, cik, cik… Mee, meee,
meee ve Sosyal Medya”
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ABD yönetiminin, İsrail-
Lübnan ateşkes

anlaşmasının henüz
başladığı bir dönemde

İsrail'e 680 milyon
dolarlık yeni bir silah

satışına onay vermeye
hazırlandığı bildirildi.

Financial Times gazetesinin Kongre
kaynaklarına dayandırdığı haberinde,
Joe Biden yönetiminin, Tel Aviv'e yeni
bir silah satışı konusunda son aşamaya
geldiği belirtildi. Haberde, ABD'li yet-
kililerin kısa süre önce Kongre'yi gay-
riresmi olarak bilgilendirerek İsrail'e
binlerce müşterek doğrudan saldırı
mühimmat (JDAMs) kiti gönderilme-
sine onay verileceğini ilettiği aktarıldı.

Kongre'ye söz konusu satışla ilgili resmi
bildirimin yakın zamanda yapılacağı
kaydedilen haberde, ABD'nin İsrail'e

ayrıca yüzlerce küçük çaplı bomba tak-
viyesi yapacağı da belirtildi. Haberde,
İsrail Başbakanı Binyamin Netanya-

hu'nun bu silah onayını "İsrail-Lübnan
ateşkesi konusunda şart olarak" gör-
düğü ve Biden'ın silah satışına yeşil
ışık yakmasının ardından İsrail'in an-
laşmaya imza koyduğu iddia edildi.
ABD'li yetkililer ise söz konusu silah
satış süreciyle ateşkes anlaşması ara-
sında doğrudan herhangi bir bağlantı
olmadığını savundu. ABD'nin İsrail'e
yapacağı bu son silah satışı, daha önce
yapılan ve toplam değeri 20 milyar
doları bulan yüklü silah satış onayına
ilaveten yapılacak.
ABD'den devasa 
silah satışı

Ağustos ayında ABD'den İsrail'e sa-
tışına onay verilen 5 ayrı pakette savaş
uçakları, havadan havaya füzeler, tank
ve top mühimmatları ile taktik araçlar
yer almıştı. Toplam değeri 18,9 milyar

doları bulan 50 adet F-15IA savaş uçağı
ve 25 adet F-15I savaş uçağı moderni-
zasyon kiti ile bunların ilgili mühim-
matları, tüm satışın içindeki en büyük
payı oluşturuyor. Öte yandan, 30 adet
orta menzilli havadan havaya füze sis-
temi (AMRAAM) ile 32 binden fazla
tank mermisi ve diğer ilgili ekipmanlar
da diğer paketlerde yer aldı. Bunlara
ilaveten 50 binden fazla top mermisi
ile ilgili ekipmanların satışına da ayrı
bir paket olarak onay verildi. Toplam
satış değeri 20,3 milyar doları bulan
paket, Gazze'de ateşkes sürecinin be-
lirsizliğini koruduğu ve bölgede ger-
ginliğin yükseldiği bir dönemde onay-
landı. ABD'li Senatör Bernie Sanders,
söz konusu silah satışlarının bloke edil-
mesi için geçen hafta Senato'ya 3 ayrı
tasarı sunmuş, ancak tasarılar kabul
edilmemişti. lWASHINGTON-AA

ABD, İsrail’e 680 milyon dolarlık yeni silah satışına hazırlanıyor
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EKONOMİST ERKAN ÖZ

konomist Erkan Öz, Do-
nald Trump'ın yeniden
başkan seçilmesi sonra-

sında kripto varlıkların yükselmesini
AA Analiz için kaleme aldı.

Bitcoin ve kripto varlık yatırım-
cıları, Donald Trump'ın ikinci kez
ABD başkanlığına seçilmesinde kilit
rol oynadı. Müstakbel başkan, seçim
kampanyası sırasında kripto düş-
manı Demokrat politikacıları ve bü-
rokratları durduracağını, ülkede
Stratejik Bitcoin Rezervi oluştura-
cağını ve ABD’yi kripto varlıklar
alanında dünya lideri haline geti-
receğini belirtti. Bu vaatler o kadar
çekiciydi ki, ideolojik olarak kendini
Trump tarafında görmeyen milyon-
larca kripto yatırımcısı Cumhuri-
yetçilere oy verdi. Pew Research'ün
ekim ayında yayınladığı yeni bir
araştırmaya göre 18-50 yaş arası
Amerikalıların yüzde 17’si kripto
varlıklara yatırım yapıyor. [1] Yani
ABD'de en az 25 milyon insan kripto
varlıkları bir yatırım aracı olarak
kullanıyor. [2] ABD'de seçimler kü-
çük farklarla kazanılıyor. Böyle bir
ortamda 25-30 milyon civarı seç-
menin kuvvetli desteğini almak
Trump için hayati bir rol oynadı.

Donald Trump aslında ilk döne-
minde Bitcoin’e hiç de sıcak bak-
mıyordu. Hatta 2017’de Bitcoin hız-
la bin dolardan 20 bin dolara doğru
tırmanınca "doların gücünü koru-
mak" için Bitcoin’de türev işlemler
başlatılmasını sağladı. [3] Böylece
elinde hiç Bitcoin olmayan yatı-
rımcılar dahi açığa satış yaparak
fiyatı indirebilecekti. Trump bu

hamlesiyle en büyük kripto paranın
20 bin dolardan 3 bin dolara kadar
düşmesine kapı açtı.

Öyleyse, Donald Trump sadece
seçim kazanmak için mi Bitcoin'i
savunmaya başladı? Bitcoin taraf-
tarlığı ve vaatleri yalan mı? Yoksa
tam tersine Trump, "güçlü dolar"
politikasını artık terk mi edecek?
Trump ilk döneminde
doları altınla
güçlendirmeye çalıştı

Aslında Trump doları güçlendirme
projesinden vazgeçmiş değil; sadece
doları kuvvetlendirmenin en kısa
yolunun, onu Bitcoin ile desteklemek
olduğunu fark etmiş gibi görünüyor.
Trump 2016’da ilk kazandığı seçim
öncesinde de doları altınla destek-
lemek istediğini belirtmişti. [4] Hatta
Trump ilk döneminin sonlarında do-
ların altına bağlanması gerektiğini
savunan ekonomist Judy Shelton’ı
ABD Merkez Bankası (Fed) içinde
karar verici bir pozisyona atamak
istemişti. [5] Ancak Trump bu ham-
lesini gerçekleştiremedi ve kurulu
düzenin sert muhalefetine tosladı.

Donald Trump 2016’da başkan
seçildiğinde yaptığı ilk iş Oval Ofis'e
eski başkanlardan Andrew Jackson’ın
bir portresini astırmak oldu. Jackson,
ABD tarihinde ilk kez merkez ban-
kasını kapatan ve ülkenin tüm bor-
cunu bitiren başkandı. Tıpkı
Trump’ın seçimlerden önce en az
iki kez suikast girişimine uğraması
gibi Jackson da finans kapitale karşı
bu amansız mücadelesi nedeniyle
1835’te suikast teşebbüsüne maruz
kalmıştı. [6]

Trump ilk döneminde altınla des-

tekli güçlü bir dolarla ABD’nin her
geçen gün artan borçlarını ödeye-
bileceğini düşünüyordu. Ancak ilk
dört yılında deneyimsizliği nedeniyle
kurulu düzenin iktisat politikalarını
pek yerinden oynatamadı.

ABD doları 1971’den bu yana al-
tınla sınırlı değil. Fed herhangi bir
sınıra bağlı olmaksızın istediği kadar
dolar üretebiliyor. Yani, Fed'in dolar
karşılığında altın vermek gibi bir
yükümlülüğü yok.

2008'e kadar ABD'nin 232 yıllık
tarihinde toplam ürettiği Merkez
Bankası parası 1 trilyon dolardı.
ABD, o yıl yaşanan büyük finansal
felaketi aşabilmek için 232 yılda
ürettiği paranın 3 katından fazlasını
krizi takip eden birkaç yılda bastı
ve piyasalara sürdü.

Fed, 2020 krizinde ise 232 yılda
ürettiği paranın 3 katını sadece 3
ayda piyasalara boca etti. [6] Yine
Amerikan devletinin borcunun 1 tril-
yon dolara ulaşması neredeyse 200
yıl sürmüştü. [7] Oysa sadece son
dört ayda ABD 1 trilyon dolar daha
borçlandı. [8] Amerikan devletinin
borcu ülkenin bir yıllık üretiminin
yüzde 122’sine tırmandı. ABD, birçok
Afrika ve Güney Amerika ülkesini
geride bırakarak dünyanın en borçlu
11'inci ülkesi oldu. [9]
Trump Bitcoin ve 
altınla ABD'nin borcunu
bitirebilir mi?

Trump, tıpkı Jackson gibi bu gidişe
dur demek, doları tekrar sınırlı bir
para haline getirmek ve devletin
borçlarını azaltmak istiyor. Aksi
halde hem Amerikan halkı yüksek
faizlerle sürekli uluslararası serma-

yeye çalışacak hem de yakın gele-
cekte bu kadar fazla borçla devletin
dünya liderliğini muhafaza etmesi
mümkün olmayacak. Donald Trump
iktidarda olmadığı son 4 yılda tıpkı
altın gibi Bitcoin’in de sınırlı bir pa-
rasal varlık olduğunu keşfetti. Altın
5 bin yıllık bir sınırlı para. Oysa
Bitcoin henüz 2009'dan beri haya-
tımızda. Çok yeni olduğu için tüm
dünya merkez bankaları çılgınlar
gibi sınırsız para basarken fiyatı
müthiş dalgalanmalarla da olsa hızla
artıyor. Trump artık doları sadece
altınla değil Bitcoin ile de destekle-
yebileceğini düşünüyor. Bu nedenle
Trump'ın "Bitcoin’i stratejik rezerv
varlık haline getirme" sözü, sadece
bir seçim vaadi olarak değerlendi-
rilmemeli.

Uluslararası finans kapitalinin en
çok korktuğu senaryo Trump’ın altın
ve Bitcoin rezervlerini kullanarak
Amerika’nın borçlarını azaltması.
Böyle bir durumda bankacılık kar-
telleri en büyük gelir kaynaklarını
önemli ölçüde kaybeder. Büyük ban-
kaların sistem içerisindeki önemi
azalır. En kötüsü de ABD diğer ül-
kelere de örnek olur.

Trump ilk döneminde kurulu
düzenin yoğun direnci nedeniyle
altın konusunda istediklerini ya-
pamadı. Şimdi hem altına hem de
Bitcoin'e inanıyor. Bürokrasi ve
uluslararası sermaye muhtemelen
bu konuda eskisinden de çok direnç
göstermeye çalışacak. Trump’ın Bit-
coin'i rezerv varlık haline getirmek
ve kripto sektörünün önündeki hu-
kuki engelleri temizlemek için ata-
cağı her adım fiyatları daha da
tırmandırabilir.

Ayrıca, Elon Musk ve Trump des-
tekçisi teknoloji liderleri de kripto
varlıklara ilgi gösteriyor. Onların bu
alana yönelik yeni eylem ve açıkla-
maları da kripto piyasalarında coş-
kuyu artırabilir. Ancak kripto fiyat-
larının hızla yukarı gitmesi küresel
sermaye ve Amerikan bürokrasisinde
sinirleri daha da gerecektir.

[1] https://www.pewresearch.org/
short-reads/2024/10/24/majority-of-
americans-arent-confident-in-the-sa-
f e t y - a n d - r e l i a b i l i t y - o f -
cryptocurrency/#:~:text=Overall%2C
%2017%25%20of%20U.S.%20adults,i
s%20statistically%20unchanged%20si
nce%202021.

[2] https://en.m.wikipedia.org/
wiki/Demographics_of_the_United_Sta-
tes

[3] https://www.coindesk.com/
markets/2019/10/22/trump-adminis-
tration-popped-2017-bitcoin-bubble-
ex-cftc-chair-says/amp/

[4] https://www.npr.org/2016/06/
16/482279689/trump-favors-retur-
ning-to-the-gold-standard-few-econo-
mists-agree

[5] https://www.politico.com/
news/2020/11/17/senate-rejects-
move-to-advance-trump-fed-nominee-
437067

[6] https://fred.stlouisfed.org/se-
ries/WALCL

[7] https://fred.stlouisfed.org/se-
ries/GFDEBTN

[8] https://fiscaldata.treasury.gov/
datasets/debt-to-the-penny/debt-to-
the-penny

[9] https://tradingeconomics.com/
country-list/government-debt-to-gdp

[Erkan Öz, ekonomisttir.]
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Trump’ın kripto varlık politikası dünyayı sarsacak mı?
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Ukrayna Enerji Bakanı German
Galuşçenko, Rus ordusunun ülke
genelindeki enerji altyapısına
yönelik yoğun saldırılar başlat-
tığını kaydederek, elektrik ke-
sintilerinin meydana geldiğini
bildirdi. Bakan Galuşçenko sosyal
medya hesabından yaptığı pay-
laşımda, enerji altyapısına yö-
nelik saldırılar nedeniyle Uk-
rayna genelinde elektrik kesin-
tilerinin yaşandığını duyurdu.

Galuşçenko paylaşımında, "Enerji
(altyapısı) tekrar düşmanın bü-
yük saldırısı altında. Ukrayna'nın
her yerinde enerji tesislerine
saldırılar yaşanıyor." ifadelerine
yer verdi. Ukrayna elektrik iletim
sistem operatörü Ukrenergo'nun
ülkede acil elektrik kesintisi uy-
gulanmasına karar verdiğini ak-
taran Galuşçenko, saldırılar ve
elektrik kesintilerine ilişkin de-
tayların "güvenlik durumu izin

verdiğinde" açığa kavuşturula-
cağını kaydetti. Ukrayna Silahlı
Kuvvetleri Hava Kuvvetlerine
ait Telegram hesabından yapılan
açıklamada, Rus ordusunun baş-
ta Kiev olmak üzere ülkenin bir-
çok bölgesine füzeleri fırlattığı
bildirildi. Ülkeye yönelik yoğun
füze saldırısının devam ettiği
kaydedilen açıklamada, vatan-
daşlara sığınaklarda kalma çağ-
rısında bulunuldu. lKİEV-AA

10 CUMA
29 KASIM 2024 Dünya İttifak

Polonya’dan, Baltık’taki
güvenlik tehdidine
karşı denetim misyonu
oluşturulması teklifi

İsrail, BM’nin 6 Ekim’den beri
Gazze’nin kuzeyine tüm yardım
ulaştırma girişimlerini engelledi
Birleşmiş Milletler (BM), İsrail'in
50 günden uzun süredir kuşat-
ma altında tuttuğu ve yaklaşık
75 bin Filistinlinin yaşadığı Gaz-
ze'nin kuzeyine insani yardım
ulaştırılmasını engellediğini du-
yurdu. Birleşmiş Milletler Yakın
Doğu'daki Filistinli Mültecilere
Yardım ve Bayındırlık Ajansından
(UNRWA) yapılan açıklamada,
BM'nin 6 Ekim'den 25 Kasım'a
kadar Gazze'nin kuzeyine insani
yardım ulaştırılması için yaptığı
91 girişimden 82'sinin redde-
dildiği, 9'unun da engellendiği
belirtildi. İsrail'in 5 Ekim'den
bu yana kuşatma uyguladığı
Gazze'nin kuzeyini oluşturan
Beyt Lahiya, Beyt Hanun ve Ci-
baliya beldelerinde yaşayan yak-
laşık 75 bin Filistinlinin hayatta
kalma şansının azaldığına dikkati
çekildi. Bölgede şiddetli saldırı-
ların sürdüğüne işaret edilen
açıklamada, geçtiğimiz 3 günde

sağanak yağışın ve düşen hava
sıcaklıkların da bölgede yaşam
koşullarını olumsuz etkilediği
belirtildi. Açıklamada, "Kuşatma
altındaki bölgelerden kaçan bin-
lerce aile battaniye, yatak veya
su geçirmez çadır olmadan so-
ğukta ve yağmur altında barı-
nıyor." ifadesi kullanıldı. İsrail
ordusunun kuşatması altındaki
Gazze'nin kuzeyindeki durumun
"son derece kötü" olduğu vur-
gulandı. Cibaliya Mülteci Kampı
başta olmak üzere Gazze'nin
kuzeyine 5 Ekim'de yoğun hava
saldırıları düzenleyen İsrail or-
dusu, 6 Ekim'de söz konusu
bölgelere kara saldırısı başlattı.
Bölge halkını göçe zorlayan İsrail
ordusu, düzenlediği saldırılarla
binaları ve yerleşim yerlerini
yok ediyor, hastaneleri hedef
alıp sağlık personelini alıkoyuyor
ve bölgeye tıbbi ve insani yardım
girişini engelliyor. lGAZZE-AA

İsrail ordusu, işgal altındaki
Batı Şeria’nın Cenin kentine
buldozerlerle baskın düzenledi

Avrupa Parlamentosu'nun (AP) ar-
dından Avrupa Birliği (AB) Komis-
yonu'nun yeni üyelerinin merkez
ve aşırı sağcı isimlerden oluşması,
Avrupa siyaseti eksenindeki sağa
kaymanın yerini daha da sağlam-
laştırdığını gözler önüne serdi. 6-9
Haziran'da yapılan AP seçimlerinin
ardından aylarca süren müzakereler
ve ittifak arayışları neticesinde AB
yönetiminde taşlar yerine oturdu.
AP, yeni üyeleriyle ilk toplantısını
16 Eylül'de yaptı. 2019'dan bu yana
görevini yürüten AB Konseyi Başkanı
Charles Michel, yarın görevini AB
liderlerinin oylarıyla belirlenen eski
Portekiz Başbakanı Antonio Costa'ya
devredecek. Dün ise gerek AB li-
derleri arasında gerek AP'deki siyasi
gruplar arasında çetin pazarlıkların
ardından AB Komisyonu'na bir dö-
nem daha başkanlık etme hakkı
kazanan Ursula von der Leyen'in
yeni ekibi, AP'de güvenoyu aldı.
Ancak AB'nin en etkili kurumu olan

ve yürütme organı olarak işlev gören
Komisyon'da gelecek 5 yıl görev
yapacak yeni isimler, AB tarihinin
en düşük çoğunlukla onay alan Ko-
misyon üyeleri oldu. Komisyon'da
birer üye ile temsil edilen AB ülke-
lerinin Brüksel'e gönderdiği ve Birlik
politikalarının yapımında ulusal
hükümetlerdeki bakanlara benzer
roller üstlenecek yeni isimlere ba-
kıldığında, dikkati çeken en önemli
özellik sağ eğilimli siyasetçilerin
ağırlığı oldu. Von der Leyen'in de
aralarında bulunduğu 27 Komisyon
üyesinin neredeyse yarısı merkez
sağdan, biri aşırı muhafazakar, biri
de aşırı sağcı olarak tanımlanan
partilerin üyesi. Avrupa siyasetinin
eksenindeki sağa kayma, AP'den
sonra, yürütme organı AB Komis-
yonu'nda da kendini göstermiş oldu.
AB Konseyi'nde de 27 üye ülkenin
liderlerinin çoğu ya sağcı ya da aşırı
sağcı iktidar veya iktidar ortakla-
rından oluşuyor.  lBRÜKSEL-AA
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Polonya Başbakanı Donald Tusk, Bal-
tık Denizi'ndeki güvenlik tehdidine
karşı bölgedeki altyapının korunması
amacıyla "Baltık Denizi Denetim Mis-
yonu" oluşturulmasını teklif etti. Ulu-
sal basındaki haberlere göre, İsveç
Başbakanı Ulf Kristersson, Danimar-
ka, Estonya, Finlandiya, Norveç, Le-
tonya ve Polonyalı mevkidaşlarını
İsveç'te düzenlenen Harpsund Zir-
vesi'nde ağırladı. Tusk, zirvenin ar-
dından düzenlenen ortak basın top-
lantısında, Rusya-Ukrayna savaşına
işaret ederek, savaşın Baltık bölge-
sinde ve tüm Avrupa'daki gerçeklik
algısının değişmesine neden oldu-
ğunu belirtti. Özellikle güvenlik ve
savunma alanlarında Polonya'nın en
yakın ortaklarının Baltık ve İskandi-
nav ülkeleri olduğuna dikkati çeken
Tusk, "Tehditlere karşı koymak için
yeni araçlara ve iddialı yöntemlere
ihtiyacımız var." diyerek Baltık De-
nizi'nde bir denetim misyonu oluş-
turulmasını teklif etti. Tusk, meslek-
taşlarının bu fikre sıcak bakmasından
duyduğu memnuniyeti ifade ederek,
detaylar üzerinde çalışmalarını sür-
düreceklerini kaydetti. Donald Tusk,
Avrupa ülkelerinin Ukrayna'ya olan
desteğinin sadece Ukrayna'nın ba-
ğımsızlığı veya özgürlüğü için ol-
madığını, Avrupa'nın kendi çıkarlarını
da gözettiğini belirterek, Avrupa ül-
kelerini "çok egoist, rasyonel ve çı-
karcı" davranmakla itham etti. Uk-
raynalıların Rusya'ya karşı direnerek,
diğer ülkeleri bekleyen felaket se-
naryosunun gerçekleşme ihtimalini
düşürdüğünü ifade eden Tusk, "Ba-
ğımsız Ukrayna, daha güvenli bir
Polonya, İsveç, Norveç, Avrupa ve
daha güvenli bir Batı demektir." diye
konuştu. Tusk, Rusya'nın ateşkes ko-
şullarını kabul etmenin tüm bölgedeki
durumu istikrara kavuşturacağı ve
3. Dünya Savaşı tehdidinden koru-
yacağı "yanılsamasına" karşı da uya-
rıda bulundu. Kiev'e desteklerini sür-
dürmeye devam edeceklerini bildiren
İsveç Başbakanı Kristersson ise Rus
ekonomisinin savaş harcamalarını
arttırmak ve ülkenin geri kalanını
açlığa mahkum etmek arasında sür-
dürülemeyecek bir dengesizliğin içine
battığını ifade etti. lİSTANBUL-AA
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Avrupa siyasetindeki sağa kayma, yeni
AB Komisyonu’nda da kendini gösterdi

İsrail ordusu, işgal altındaki
Batı Şeria'nın Cenin kentindeki
Kubatiye beldesine buldozer-
lerle baskın düzenledi. Görgü
tanıklarının AA muhabirine
verdiği bilgiye göre, beldeye
baskın düzenleyen İsrail as-
kerleri ile Filistinli direniş
grupları arasında çatışma çıktı.
Beldede patlama sesleri du-
yulurken, İsrail ordusuna ait
buldozerlerin de baskına ka-
tıldığı belirtildi. Kudüs Seriy-
yeleri'ne bağlı Kabatiye Tu-
gayı'ndan yapılan yazılı açık-
lamada, direnişçilerinin böl-
geye baskın düzenleyen İsrail
askerleriyle silahlı çatışmaya
girdiği aktarıldı. İsrail ordusu,
daha erken saatlerde, işgal
altındaki Batı Şeria'daki kent
ve kasabalara baskınlar dü-
zenlemişti. İsrail ordusu, dün
işgal altındaki Batı Şeria'nın
Tubas kenti yakınlarında yer
alan El-Faria Mülteci Kampı'na

baskın düzenlemiş ve baskının
ardından İsrail askerleri ile
Filistinli direnişçiler arasında
çatışma çıkmıştı. İsrail askerleri
baskın sırasında El-Faria Mül-
teci Kampı'nda bir Filistinliyi
gözaltına alırken, askeri bul-
dozerler de mülteci kampının
altyapısına ve Filistinlilerin
mülklerine zarar vermişti.
İsrail'in Gazze Şeridi'ne sal-
dırı başlattığı 7 Ekim
2023'ten beri işgal altındaki
Batı Şeria ve Doğu Kudüs'te
de Filistinlilere yönelik göz-
altı, baskın ve saldırılarda
artış yaşanıyor. Batı Şeria ve
Doğu Kudüs'te 7 Ekim
2023'ten bu yana gözaltına
alınan Filistinlilerin sayısı 11
bin 800'ü geçerken, İsrail
askerleri ile Filistin toprak-
larını gasbeden İsraillilerin
saldırılarında ise 167’si çocuk
794 Filistinli hayatını kay-
betti. lRAMALLAH-AA

ava kalitesi tek-
noloji şirketi
IQAir'in paylaştığı

verilerde Bosna Hersek, Kuzey
Makedonya, Kosova ve Sırbis-
tan'daki birçok kent "dünyada
hava kirliliğinin en yüksek ol-
duğu kentler" arasında ilk sıra-
larda yer alıyor. Uzmanlara
göre, ülkelerdeki eski model
otomobil, kamyonet ve ticari
araçların egzoz gazlarının yanı
sıra ısınmada kullanılan düşük
kalorili yakıtlardan kaynaklanan
hava kirliliği sağlığı da olumsuz
etkiliyor.  Bosna Hersek, kış ay-
larında dünyada havası en kirli
ülkeler arasında yer alıyor. Özel-
likle başkent Saraybosna başta
olmak üzere, Tuzla ve Zenica
gibi büyük kentlerde oluşan
hava kirliliği insanların yaşam
kalitesini doğrudan etkiliyor.
Uzmanlar, Bosna Hersek'teki
hava kirliliğinin doğal gaz kul-
lanımının yaygınlaştırılması,
katı yakıt kullanımının azaltıl-
ması ve yasal düzenlemelerle
denetimin artırılmasıyla önle-
nebileceğini ifade ediyor. Dünya
Bankası verilerine göre, Bosna
Hersek'te her yıl ortalama 3
bin 300 kişi hava kirliliğine
bağlı sebeplerle erken yaşta ha-
yatını kaybediyor. Binlerce kişi
ise solunum ve kalp damar has-
talığı şikayetiyle hastanelere gi-
diyor. Hava kirliliği, özellikle
çocukları ve yaşlıları etkiliyor.
Saraybosna'daki Eko Akcija Der-
neğinden Anes Podic, AA mu-
habirine, Bosna Hersek'te kış
aylarında günlerin kısa, güneş
ışığının az olduğunu, bu koşul-
larda özellikle vadilere yerleşmiş

şehirlerde hava kirliliğinin daha
da arttığını söyledi. Bosna Her-
sek'teki hava kirliliğinin uzun
bir geçmişe sahip olduğunu dile
getiren Podic, "Bizim sorunumuz
çevre, halk ve doğayı koruyacak
etkili bir mekanizmaya sahip
olmamamız. Geçmişte bu so-
runların nasıl çözüldüğüne dair
olağanüstü örnekler var. Ancak
şu anda, siyasi beyanların öte-
sine geçen bir ilerleme yok."
dedi. Podic, Bosna Hersek'te
yaklaşık 700 bin haneden 200
bininin ısınmak için kömür kul-
landığını, yaş odun kullanımının
da yaygın olduğunu belirterek
"Evlerde kullanılan sobaların
düşük kalitesi de büyük bir
problem. Bosna Hersek'te bu
alanda hiçbir standart yok. Üre-
ticileri daha verimli, düşük emis-
yonlu modeller üretmeye zor-
layacak standartlar mevcut de-
ğil." ifadelerini kullandı. Doktor
Aida Vilic Svraka ise hava kirli-
liğinin hem kısa hem de uzun
vadeli sağlık sorunlarına yol
açtığını kaydetti. Kirliliğin en
büyük sağlık sorunu riskini oluş-
turduğunu aktaran Svraka, "İnce
partiküller en büyük sağlık ris-
kini oluşturuyor. Bu partiküller,

solunum yollarına derinleme-
sine nüfuz ederek solunum has-
talıklarının yanı sıra akciğer
kanseri riskini artırıyor." değer-
lendirmesinde bulundu.

Kuzey Makedonya'nın baş-
kenti Üsküp de Avrupa ve dün-
yanın en kirli kentleri arasında
sıklıkla üst sıralarda yer alıyor.
Hava kirliliği konusunda far-
kındalık yaratmak için çalışan
Makedon eko-aktivist, girişimci
ve yazılım mühendisi Gorjan
Jovanovski, durumun endişe
verici olduğunu ve yetkililerin
derhal harekete geçmesi gerek-
tiğini söyledi. 10 yıldır hava
kirliliği konusuyla ilgilendiğini
aktaran Jovanovski, "Savaşta
değiliz, savaş halinde değiliz
ancak yılda 5 bin kişi kirli hava
nedeniyle hayatını kaybediyor."
dedi.  Jovanovski, Üsküp'teki
kirliliğin, kentin vadide yer alan
doğal coğrafyasının da etkisiyle
daha da arttığını, bu yüzden
kirliliğin bölgede sıkışıp kalması
ve havadan kolayca temizlene-
memesine neden olduğunu ifa-
de etti. Kontrolsüz sanayide ha-
nelerin ve devlet kurumlarının
ısıtma sistemlerinin tamamen
değiştirilmesine kadar birçok

alanda değişikliklere ihtiyaç ol-
duğunu söyleyen Jovanovski,
kirliliği azaltılması için toplu
taşıma ve atık yönetimi gibi
meselelerin de iyileştirilmesi
gerektiğine işaret etti. Jova-
novski, kirliliği azaltabilecek so-
mut önlemlerin var olduğuna
ancak devletin uygun adımları
atmadığına dikkati çekti. Bu
konuda yıllar önce geliştirdiği
mobil uygulaması hakkında
bilgi veren Jovanovski, uygu-
lamanın devlet ölçüm istasyon-
larından, gönüllülerden ve uy-
dulardan veri toplayarak gerçek
zamanlı kirlilik izleme olanağı
sağladığını anlattı. Jovanovski,
"Uygulama biz sıradan vatan-
daşlar olarak dışarıda soludu-
ğumuz havanın gerçekte ne ka-
dar kirli olduğu konusunda bilgi
sahibi olmamız, kirliliğin yoğun
olduğu dönemlerde kendimizi
korumamız, dışarı çıkmamamız,
pencereler kapalı oturmamamız,
maske takmamız amacıyla ya-
pıldı." diye konuştu. Forbes,
BBC, NASA, New York Times,
Washington Post gibi kuruluş-
ların yanı sıra Japonya'daki der-
gilerde de uluslararası tanınırlık
kazanan uygulama sayesinde

Jovanovski 2020 yılında 30 yaş
altı gençler kategorisinde en
Avrupa Genç Yenilikçi ödülünü
kazandı.

Kosova'da tüketilen elektriğin
yaklaşık yüzde 90'ını üreten ve
1960 ila 1980'li yıllarda inşa
edilen başkent Priştine yakı-
nındaki Kosova A ve Kosova B
termoelektrik santralleri, ülke-
deki hava kirliliğinin ana fak-
törleri arasında gösteriliyor.
UNICEF yayımladığı raporla,
Kosova'daki hava kalitesinin Av-
rupa'nın en kötüleri arasında
yer aldığını ve bunun Dünya
Sağlık Örgütü tarafından ço-
cuklar için belirlenen güvenlik
sınırının 25 kat üstünde oldu-
ğunu duyurmuştu. Kosova Hid-
rometeoroloji Enstitüsünde hava
kalitesi uzmanı olarak görev
yapan Mentor Shala ise ülkesi-
nin yıllık bazda hava kirliliği
sorununun olmadığını ancak
özellikle kış aylarında hava ka-
litesinin iyi olmadığını söyledi.
Havanın soğumaya başladığı
ve halkın daha fazla ısınma ih-
tiyacının başladığı ekim ayından
itibaren hava kalitesinin de düş-
meye başladığını belirten Shala,
"Yıllar boyunca sürekli izleme
deneyimlerimize dayanarak
hava kalitesinde bir iyileşme
gözlemledik. Ancak Avrupa Bir-
liği'nin (AB) talep ettiği stan-
dartlarla karşılaştırıldığında,
(Kosova'daki) hava kalitesi hala
iyi durumda değil." dedi.

Bir diğer bölge ülkesi Sır-
bistan'da da kış aylarının gel-
mesiyle hava kirliliğinin "teh-
likeli" seviyeye ulaştığı akta-
rıldı. lANKARA-AA

H

Ukrayna: Ülke genelindeki enerji tesislerine yönelik yoğun saldırılar yaşanıyor

Batı Balkan ülkelerin-
den Bosna Hersek, Ku-
zey Makedonya, Koso-
va ve Sırbistan'da kış
aylarının yaklaşmasıy-
la "hava kirliliği" soru-
nu yeniden gün yüzü-
ne çıkmaya başladı.

Batı Balkanlar’da kış aylarının
korkulu rüyası: ‘Hava kirliliği’

FOTOĞRAF: AA
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eşiktaş Kongre
Üyesi Bülent
Uslu, Beşiktaş

Futbol AŞ başkanlığı ve
üyeliğinden istifa ettiğini
açıklayan Hasan Arat’ın
faaliyetlerini eleştirerek
dikkat çekici itiraflarda bu-
lundu. Uslu "8.4 milyar
lira borcu 12.2 milyar li-
raya çıkarttı, tarihin en re-
zil ekonomik yönetimi"
dedi. Hasan Arat, Beşiktaş
Futbol Yatırımları A.Ş. Yö-
netim Kurulu başkanlığın-
dan istifa etti. Arat, yöne-
tim kurulu başkanlığına
ise devam edecek. Siyah-
beyazlılarda, Futbol Yatı-
rımları A.Ş. Yönetim Ku-
rulu başkanlığına da Hü-
seyin Yücel getirildi. Be-
şiktaş Kongre Üyesi Bülent
Uslu, Hasan Arat'ın istifa-
sının ardından XTG Spor
Youtube kanalına çarpıcı
açıklamalarda bulundu. 
"ARAT'IN FUTBOL
AŞ'DEN İSTİFA
ETMESİ YETMEZ"

Uslu, Hasan Arat'ın isti-
fasını yeterli görmediğini
vurgulayarak "Derneklerden
de istifa etmesi gerekiyor.
Arat'ın seçim zamanından
Samet Aybaba'yı yanına alıp
seçimi kazandıktan sonra
Aybaba'yı pasif hale getir-
mesi ve onu rencide edici
şekilde göndermesi gelmiş
olduğumuz rezaletin son
perdesidir" dedi. Hasan
Arat'ın Ahmet Nur Çebi yö-

netiminden görevi devral-
dığında Beşiktaş'ın borcu-
nun 8.4 milyar lira oldu-
ğunu ve Arat yönetimin
bunu ilk altı ayda 12.2 mil-
yar liraya çıkardığının altını
çizen Uslu "Arat, Beşiktaş'ı
tarihin en rezil ekonomik
durumuna sokmuştur. Bu
süreç içerisinde Musrati,
Muçi gibi skandal transferler

yapmıştır" diye konuştu. 
"CAMİA HÜSEYİN
YÜCEL'E DESTEK
VERMELİ"

Futbol Yatırımları A.Ş.
Yönetim Kurulu başkanlı-
ğına seçilen Hüseyin Yücel'e
bütün Beşiktaş taraftarla-
rının destek vermesi gerek-
tiğini vurgulayan Bülent

Uslu, Yücel'in görevinin ma-
yıs ayına kadar başarılı bir
tablo çizmek olduğunu dile
getirdi.  Sergen Yalçın'ın
asla Hasan Arat ile çalış-
mayacağını fakat Hüseyin
Yücel ile çalışmaya sıcak
bakabileceğini ifade eden
Bülent Uslu, Yalçın'ın yeni-
den Beşiktaş'ın başına geç-
me olasılığının yüksek ol-

duğunu belirtti. 
BÜLENT USLU,
SERDAR ADALI İLE
HELALLEŞECEK 

Bir sonraki genel kurulda
aday olması beklenen Ser-
dar Adalı’ya desteğini açık-
layan Uslu, “Onunla helal-
leşmeliyiz” ifadelerini kul-
landı.  lİSTANBUL-İHA

B

Alperen Şengün’ün ‘double-double’
yaptığı maçta Rockets,  kazandı

UEFA Şampiyonlar
Ligi'nde beşinci hafta
müsabakaları tamamlandı

Trendyol Süper Lig'in 14.
haftasında 1 Aralık Pazar
günü Bellona Kayserispor'u
ağırlayacak Çaykur Rizes-
por'da teknik direktör İlhan
Palut, her maçın son derece
zor olduğunu söyledi. Palut,
Mehmet Cengiz Tesisleri'nde
düzenlediği basın toplantı-
sında, geçen hafta ikas
Eyüpspor karşısında güzel
bir galibiyet aldıklarını be-
lirtti. Ligin tüm hızıyla de-
vam ettiğini dile getiren Pa-
lut, "Her maç son derece
zor. Hafta sonu oynayaca-
ğımız Kayserispor maçı da
bunlardan birisi. Kayserispor
takımı son haftayı saymazsak
yükseliş içinde kompakt oy-
nayan bir takım. Yine çok
zor bir maç olacak. Çok dik-
katli olmamız gerekecek.
Her şeyden önemlisi çok iyi
mücadele etmemiz gereke-
cek." dedi. Palut, maçın ha-
zırlıklarının devam ettiğini
anlatarak, "Takımımızda son

maçta Akintola, sarı kart ce-
zalısı oldu. Amir de kırmızı
kart gördü. Onlardan bu
maç yararlanamayacağız.
Onun dışında tüm takım
olarak hazırlıklarımızı sür-
dürüyoruz. Casper Hojer bö-
lüm bölüm de olsa takımla
antrenmanlara başladı. Ben-
hur Keser de geçen haftadan
itibaren adım adım takımla
antrenmanlara girdi. Ceza-
lılar dışında şu anda bir ek-
siğimiz görünmüyor." diye
konuştu. İlk haftalara göre
daha iyi mücadele ettiklerinin
altını çizen Palut, şu değer-
lendirmede bulundu: "Aslın-
da o bir önceki periyoda çok
dönmek istemiyorum çünkü
gerçekten negatif bir periyot.
Orada da aslında takımımız
yerle bir görüntüde değildi
ama skorlar ve kırılma anları
bizi gerçekten çok geriye itti.
Bunu telafi etmeye çalışıyo-
ruz. Bu telafi süreci hala de-
vam ediyor. Hiçbir şekilde

düzlüğe çıkmış gibi kendimizi
asla hissetmiyoruz. Daha iyi
mücadele etmeye başladık.
Sahada daha istekli olmaya
başladık bunu söyleyebilirim.
Teknik ve taktiğin yanında
bu mücadele ve istek, fut-
bolda maç kazanmanın vaz-
geçilmez parametreleridir.
Takımda en çok değişen bu
iki olgu diyebilirim."

Palut, taraftarın kendilerini
kötü günlerde de destekle-
meyi sürdürdüğüne işaret
ederek, "Hala bir mücadele-
nin içerisindeyiz. Biz bu mü-
cadeleyi onlarsız düşünemi-
yoruz. İstanbul deplasma-
nında da gerçekten o zor ko-
şullarda bize çok yoğun des-
tek gösterdiler, onlara teşek-
kür ediyorum. Pazar günü
de bizim yanımızda bir itici
güç olarak bulunmalarını is-
tiyorum. Her şartta destek-
lerinden dolayı onlara teşek-
kür ediyorum." ifadelerini
kullandı. lRİZE-AA

Çağdaş Atan: “Açıklaması
zor bir maç oynadık”

Çaykur Rizespor Teknik Direktörü
Palut: Her maç son derece zor
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Başakşehir Teknik Di-
rektörü Çağdaş Atan,
Petrocub maçının ardın-
dan yaptığı açıklamada,
“Açıklaması zor bir maç
oynadık” dedi. UEFA
Konferans Ligi 4. hafta-
sında Başakşehir saha-
sında karşılaştığı Petro-
cub ile 1-1 berabere kal-
dı. Müsabakanın ardın-
dan Başakşehir Teknik
Direktörü Çağdaş Atan,
basın toplantısında açık-
lamalarda bulundu.
Açıklamasının zor oldu-
ğu bir maç oynadıklarını
söyleyerek sözlerine
başlayan Çağdaş Atan,
“İlk yarı çok fazla net
pozisyon bulduğumuz,
karşı karşıya kaçırdığı-
mız pozisyonların oldu-
ğu ancak devre bitme-
den penaltı ile golü bul-
duk. Rakibimiz ilk yarı
hiç şut atamadı. Kırmızı
kart pozisyonun ardın-
dan oyuncularımın sal-
landığını söyleyebilirim.
Sonra oyuna tekrar hük-
mettik. Maalesef 2., 3.
golü bulamayınca son
dakika golü yedik. Çok

üzgünüz. Çok söyleye-
cek bir şeyde bulamı-
yorum. 3 gün sonra fi-
ziksel, güçlü bir takıma
karşı en doğru oyuncu-
ları bulup sahada ola-
cağız” ifadelerini kul-
landı. Sezona iyi başla-
malarının ardından fi-
ziksel bir dalgalanma
beklediklerini ifade
eden Atan, “Bu dalga-
lanmayı oyunla beraber
kazanarak üstesinden
geleceğimi düşünüyor-
duk. İyi oynayarak ka-
zanamadığımız maçlarla
bu durumu uzattık.
Mental olarak savunma-
mız gereken tek topu sa-
vunamadık. Geçen sene
ligin en az gol yiyen
üçüncü takımıyken, bu
sene bunu gerçekleşti-
remedik. Bireysel per-
formans olarak daha yu-
karı çıkmamız gerekiyor.
Sonradan oyuna girince
bazı oyuncular o kaliteyi
yakalayamıyor. Benim,
ekibim ve Başakşehir için
uzun bir mağlubiyet sü-
reci oldu” şeklinde ko-
nuştu. lİSTANBUL-İHA

Amerikan Basketbol Ligi (NBA) Kupası'nda
Houston Rockets, milli oyuncu Alperen Şen-
gün'ün "double-double" yaptığı maçta Phila-
delphia 76ers'ı 122-115 mağlup etti. NBA'de
14 maç oynandı. Alperen Şengün'ün formasını
giydiği Rockets, deplasmanda uzatmaya giden
karşılaşmada 76ers'ı 7 sayı farkla yendi. Al-
peren Şengün, mücadelede 22 sayı, 14 ribaunt,
7 asist, 2 top çalma, 1 blok ile "double-
double" yaptı. Milli basketbolcu, uzatma pe-
riyodunda 76ers potasına 11 sayı bıraktı ve
Rockets'a galibiyeti getirdi. Rockets'ta Jalen
Green, 41 sayıyla maçın en skorer oyuncusu
oldu. 76ers'ta ise Tyrese Maxey'in 39 sayısı
mağlubiyete engel olmaya yetmedi.
Harden'dan 43 sayı

Los Angeles Clippers, deplasmanda Was-
hington Wizards'ı 121-96 yenerek rakibine
üst üste 13. yenilgisini yaşattı. Clippers'ta Ja-
mes Harden, bu sezon en fazla sayı kaydettiği
(43) maçta takımını galibiyete taşıdı. Wi-
zards'ta Jonas Valanciunas ve Malcolm Brog-
don, 17'şer sayıyla oynadı. lİSTANBUL-AA

Beşiktaş Kongre Üyesi Bülent Uslu, Beşiktaş Futbol AŞ başkanlığı ve üyeliğinden istifa ettiği-
ni açıklayan Hasan Arat için, "İstifası yeterli değil, derneklerden de istifa etmesi gerekiyor.
8.4 milyar lira borcu 12.2 milyar liraya çıkarttı, tarihin en rezil ekonomik yönetimi" dedi.

Bülent Uslu: Arat’ın
istifası yeterli değil!

Avrupa futbolunun kulüp düzeyindeki bir
numaralı organizasyonunun beşinci haf-
tasında bu gece 9 maç yapıldı. UEFA Şam-
piyonlar Ligi'nde bu gece oynanan karşı-
laşmalarda 5 Türk futbolcu sahne aldı.
Real Madrid forması giyen milli futbolcu
Arda Güler, Liverpool karşısında deplas-
manda oynanan maçta ilk 11'de sahaya
çıktı ve 57. dakikaya kadar oyunda kaldı.
Benfica forması giyen milli futbolcular
Kerem Aktürkoğlu ve Orkun Kökçü, Mo-
naco deplasmanında ilk 11'de oynadı. Ju-
ventus forması giyen milli futbolcu Kenan
Yıldız, Aston Villa deplasmanında ilk 11'de
yer aldı ve 82. dakikada oyundan çıktı.
Sturm Graz forması giyen milli futbolcu
Erencan Yardımcı ise konuk ettikleri Gi-
rona'yı 1-0 yendikleri maçta 65. dakikada
oyuna girdi. lİSTANBUL-AA
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ALT, 2010
yılında faa-
liyetini son-

landıran üç kurumun
(Platform Garanti
Güncel Sanat Mer-
kezi, Osmanlı Ban-
kası Arşivler ve Araş-
tırma Merkezi ile Ga-
ranti Galeri) 2011'de "SALT"
adlı özerk bir kurum olarak
yeniden yapılandırılması ile
meydana geldi. Garanti Ban-
kası’nın desteğiyle kuruldu.
Kurumun misyonu, "kültürel
konularda kritik nitelikli gün-
cel meseleleri irdelemek, ye-
nilikçi bir araştırma ve de-
neysel düşünce iklimi yaratıp
öğrenme ve tartışma ortam-
ları sağlamak" olarak tanım-
lanmıştır. SALT’ın yapılarına,
bütün proje, program ve kay-
naklarına dijital ve mekânsal
giriş ücretsizdir

Binanın mimarisi çok et-
kileyici, olup,  kütüphane-
sinde her türlü oturak mev-
cuttur; yumuşak koltuklar,
sandalyeler, deri büyük kol-
tukları ile  çalışmak, kitap
okumak için ideal bir ortam
oluşturulmuştur.  Açılma sa-
atleri biraz değişken olmakla
birlikte  internet sitesinden
takip edilerek faydalanabi-
liniyor. SALT Galata, kütüp-
hanesi ve arşivi ile basılı ve
dijital kaynakları erişime
açan SALT Araştırma, 219
kişi kapasiteli Oditoryum,
yeniden tasarlanan Osmanlı
Bankası Müzesi, çok sayıda
katılımcıyla çalışmaya elve-
rişli  atölyeler, arşiv malze-
melerini gün ışığına çıkaran
açık arşiv, kafe ve restoran,
dükkân ve sergi alanları ile
hizmet veriyor..
Araştırmaya
özendiriyor

Sanat, mimarlık, tasarım,
şehircilik, sosyal ve ekono-
mik tarih konularına odaklı
kapsamlı bir yayın koleksi-
yonundan oluşan kütüphane
ile fiziki ve dijital doküman-
ları içeren arşivi bir araya
getiren SALT Araştırma, Ga-
lata binasının orta avlusu ve
ara katındaki 650 metreka-
relik alanda yer alıyor. Geç-
mişte kasa odalarına girişin
bulunduğu ve şube olarak

kullanılan iki katın bil-
ginin üretim, korunma
ve paylaşımına ayrılma-
sı, yapıdaki dönüşümü
özetliyor ve SALT’ın
araştırmayı, öğrenmeyi,
tartışmayı özendiren an-
layışını yansıtıyor.
Her sergiye 

özel arşiv
SALT’ın arşiv konularıyla

ilgili araştırmaları, SALT Ga-
lata’da bu konuya adanmış
Açık Arşiv mekânında ser-
gilenerek, yorumlanmaya
açılıyor. Görselleştirilerek
kamuyla paylaşılan açık pro-
jeler; arşiv, demokrasi ve
şeffaflık arasındaki muhte-
mel ilişkiyi irdeliyor. Mekân,
her sergi için yeniden ta-
sarlanıyor.
410 metrekarelik
sergi alanı

SALT Gala-
ta’nın -1 katın-
da bulunan
410 metre-
k a r e l i k
alan, sergi
m e k â n ı
olarak kul-
lanılmakta-
dır. Orijinal
yapıdan farklı
olarak, dış du-
varları haricinde
tümüyle yeniden tasar-
lanan mekân, yapısal özel-
liklerini saklamayan, beyaz
duvar ve beton tabanıyla be-
yaz bir küptür.
Osmanlı Bankası
Müzesi her döneme
ışık tutuyor

SALT Galata’da -1 katında
yer alan Osmanlı Bankası
Müzesi, Türkiye’de bir özel
banka tarafından kurulmuş
ilk müze olma özelliğini
taşıyor. Osmanlı Ban-
kası Arşiv ve Araş-
tırma Merkezi
b ü n y e s i n d e
2002 yılında
hayata geçi-
r i l m i ş t i r .
1892 yılında
Osmanlı Ban-
kası Genel
Müdürlüğü ola-
rak faaliyete baş-

la-
yan bina-

daki kasa dairelerinin içinde
ve etrafında düzenlenen
müze, Osmanlı İmparator-
luğu’nun merkez bankası ve
hazinedarı olarak görev ya-
pan Osmanlı Bankası’nın ta-
rihine ışık tutmaktadır. Her
öğesinin, ait olduğu dönemin
siyaseti, ekonomisi, toplumu,
hatta gündelik

yaşamı ve kültürü
bağlamında incele-
nebileceği bir anla-
tım mekânı olan
Osmanlı Bankası
Müzesi, yalnızca bir

kurumun öyküsünü
aktarmakla kalmıyor,

aynı zamanda yaşam
temsilini de sunuyor.

Geniş oturma
kapasiteli oditoryum

Oditoryum; konferans, se-
miner, münazara gibi uzun
süreli oturumlar ile uzun
metrajlı film gösterimleri bi-
çiminde klasik sunum ve
paylaşım etkinlikleri için,
Zoom TPU tarafından tasar-
lanmıştır.  219 kişi oturma
kapasiteli Oditoryum, per-
formanslar için de kullanı-
labiliyor. Mekân düzenleme-

sinde ağırlıklı olarak ah-
şap, oturma ünitele-

rinde ise deri kulla-
nılmıştır. Düzensiz
duvar yüzeyleri,
mekânda gerekli
akustiğin sağlan-
ması amacıyla,
kısa aralıklarla

birbirinden farklı
eğriler çizen ahşap

kayıtlarla meydana
gelmiş. mekanik, elek-

trik ve aydınlatma gibi
teknik gereksinimler ise ah-
şap yüzeyin arkasında oluş-
turulmuştur. Aynı malzeme
ve yaklaşımla hazırlanan ta-
vanla bütünleşen mekân,
mağara gibi organik bir gö-
rüntü vererek kulak zarının
soyut görünümünü andır-
maktadır.
Sergi çalışmaları
Dükkan'da

SALT Galata’daki Dükkân,
Robinson Crusoe 389 tara-
fından işletilerek, Türkiye
ve dünyadan güncel ve temel
yayınların yanı sıra, SALT’ın
kitaplarını, etkinlik ve ser-
gilerde işbirliği yapılan kişi-
lerin çalışmalarına yer veri-
liyor. Tasarımcı Ömer Ünal,
metal ve ahşap kullanarak,
satış ve teşhir koşullarının
değişkenliğine ayak uydura-
bilecek esnek bir sistem ge-

liştirmiş, Dükkân’ın içinde
bulunan ve sistemin bir par-
çasını oluşturan her unsur,
çok değişik biçimlerde kul-
lanılarak , bütünleşik bir ta-
sarım meydana getirilmiştir.
Atölyeler'de aynı
anda farklı
çalışmalar

SALT Galata’nın birinci ka-
tında yer alan Atölyeler,
SALT’ın tek başına ya da iş-
birliğiyle düzenlediği farklı
kapsamdaki toplantılara ev
sahipliği etmekle birlikte,

kurum dışından kullanım ta-
leplerini de karşılamaktadır..
Tasarımını Arif Özden ve
Tanju Özelgin’in yaptığı Atöl-
yeler, istenildiğinde bölüne-
bilen bir büyük mekân ve
iki sabit toplantı mekânından
oluşuyor. Çok sayıda kişinin
aynı anda çalışmasına elve-
rişli alanlar, konumları sa-
yesinde, zemin katta bulunan
SALT Araştırma’ya kolay eri-
şim imkânı sunuyor. 
Parlamento 
tarzı ofisler

SALT Galata’daki ofislerde,
kurumun “deneysel düşün-
ceye ve araştırmaya yönelik
yenilikçi programlar” geliş-
tirmesinden hareketle, ortası
boş büyük bir toplantı salo-
nunu anımsatan “Parlamen-
to” adlı tasarımla yapılmıştır.
Bireysel çalışmalar ile küçük
toplantıların eşzamanlı ya-
pılmasına imkân veren elip-
tik masalar, etrafında küme-
lenmek mümkündür.Sunum
ve tartışmalara izin veren
“Parlamento”, SALT’ın bera-
ber düşünme, tartışma ve
üretmeye açık anlayışını  da
yansıtmaktadır. SALT Gala-
ta’da kullanıcı dolaşımının
yoğun olduğu giriş katındaki
Danışma, sergi alanları, Odi-
toryum’un fuayeleri ve üç
kattaki ıslak hacimler bu-
lunmaktadır. Autoban tara-
fından tasarlanan, tarihi ya-
pıdaki yoğun mermer kulla-
nımından çıkışla, mermerin
üretim sürecini mimari yü-
zeylere yansıtılmıştır.
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HAVVA 
İNCECİK

Tarihin merkezinde yaşayan modern
bir kültür dönüşümü: SALT GALATA!
SALT, İstanbul'un buram buram tarih kokan semti Karaköy'de tramvaydan inince kolaylıkla ulaşılabilinen Galata bölgesinde bulunmakta-
dır. Eski Osmanlı Bankası  Genel Müdürlüğü binasının dönüştürülmesiyle, cafesi sergi binası ile kamu hizmetinde, kâr amacı gütmeyen
bir kuruluştur. 1999'a kadar banka binası olan yapı ,2011'de kültür kurumu binası olarak yeniden yaşayan bir mekana dönüştürülmüştür.
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